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1. INTRODUCCIÓ 

 
 
El Pla de Participació d’una Auditoria Ambiental municipal és una de les fases 
claus del projecte per tal d’implicar a la gent en l’elaboració de l’agenda 21 
local, essent l’element més decisiu de la diagnosi ambiental ja que se’n 
desprèn la planificació estratègica del municipi i totes les accions concretes i 
detallades d’actuació en la progressió cap a la sostenibilitat. 
 
Durant la fase de participació ciutadana i mitjançant diferents fórmules de 
participació, han intervingut els diferents agents implicats en la gestió diària de 
l’Ajuntament i part de la població motivada per conèixer i millorar la realitat 
ambiental de L’Hospitalet. 
 
Concretament es realitzà una presentació pública del document de prediagnosi 
ambiental que serví com a presentació de l’auditoria i donà inici al pla de 
participació del municipi. A continuació es van portar a terme les sessions de 
participació ciutadana, formalitzades des de tres grans àmbits:  

 
• TERRITORIALS 
• SECTORIALS 
• TEMÀTICS 

 
Les reunions territorials van permetre apropar l’auditoria als diferents 
districtes de la ciutat. Varen ser 5 els grups que es varen organitzar, 
concretament: 
 

• Bellvitge i El Gornal (Districte VI) 
• Pubilla Casas – Florida – Can Serra (Districtes IV i V)  
• Sta. Eulàlia i Gran Via  Sud (Districte III) 
• Collblanch – Torrassa (Districte II) 
• Sant Josep – Centre – Sanfeliu (Districte I) 

 
Les reunions sectorials varen permetre poder fer participar de manera més 
directa a col.lectius com: 

 
• CENFO / Indústria / Comerç 
• Tècnics municipals 
• Gent Gran 
• Consell escolar 

 
I les reunions temàtiques, van donar la possibilitat a la població de 
l’Hospitalet de fer sessions monogràfiques. Els temes a treballar: 
 

• Activitats econòmiques 
• Comportament socials 
• Recursos i contaminació urbana 
• Mobilitat i territori 
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Però aquestes reunions no varen ser l’única via de participació. Una font 
molt important de participació va ser l’enquesta. L’enquesta va arribar a la 
població en suport paper i també des de la web municipal. Al final de tot el 
procés es varen recollir un total de 1437 enquestes contestades. 

 
Aquesta fase de participació va concloure amb un fòrum de dos dies de 
durada en el mes de gener de 2003. 

 
 

El present document vol ser un recull de totes les accions portades a terme 
durant la fase de participació, per tant inclou: 

 
• Mostra de documentació utilitzada en les diferents 

presentacions 
• Calendari de les diferents sessions i dades de participació. 
• Actes de cada sessió 
• Material editat durant el procés participatiu 
• Reportatge fotogràfic resum del procés participatiu. 
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2.  PRESENTACIÓ DE LA PARTICIPACIÓ 
CIUTADANA 
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2. PRESENTACIÓ DE LA PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
 
Han estat moltes les reunions de participació ciutadana portades a terme en tot 
el llarg procés participatiu. 

 
Per a portar a terme les reunions de participació ciutadana, l’equip auditor ha 
preparat transparències  realitzades amb PowerPoint, que han servit d’ajuda i 
guió al desenvolupament de les mateixes. 

 
Cada reunió tenia una col·lecció concreta de transparències. En total s’han 
preparat 13 col·leccions. 

 
A tall d’exemple s’adjunta la col·lecció de transparències utilitzades en la reunió 
realitzada amb els tècnics municipals el dia 5 de novembre de 2002. 
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L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

Participació ciutadana
Tècnics municipals
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ETAPES AUDITORIA AMBIENTAL

•Recollida de dades
•Document descriptiu
•Document de síntesis
•Prediagnosi

•PARTICIPACIÓ CIUTADANA
•Diagnosi
•Pla d’Acció
•Indicadors 

•FÒRUM
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

PLA D’ACCIÓ
o 

Agenda 21 Local

Es divideix en:

* LINIES ESTRATÈGIQUES
* Programes

* Accions
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El Pla d’Acció de L’Hospitalet té:

• 6 línies estratègiques

• Més de 40 programes

• Quasi 150 accions
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L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

Les línies estratègiques de l’A21L de L’Hospitalet són:

1.- Millora en la transversalitat ambiental de tots els 
òrgans municipals i de la sostenibilitat en la gestió
interna.

2.- Un medi urbà de qualitat i sostenible

3.- Mobilitat global i connectivitat entre barris
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4.- Coherència en la gestió dels recursos

5.- Augment del control ambiental a la ciutat

6.- Foment de la participació ciutadana, informació i 
educació ambiental vers la sostenibilitat.
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

INDICADORS DE SEGUIMENT

POSSIBLES FINANÇAMENTS

ENTITAT RESPONSABLE I ORGANISMES IMPLICATS

TRANSVERSALITAT I INTERRRELACIÓ AMB ALTRES ACCIONS

ESTIMACIÓ DEL COST ECONÒMIC

DIFICULTAT

PERÍODE D’EXECUCIÓ

TERMINI D’IMPLANTACIÓ

GRAU DE PRIORITAT

TIPOLOGIA

DESCRIPCIÓ

OBJECTIU

ACCIÓ

PROGRAMA D’ACTUACIÓ

LÍNIA ESTRATÈGICA
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MOBILITAT I TERRITOR

Elements significatius de la prediagnosi:
A L’HOSPITALET EXISTEIX UNA DISTRIBUCIÓ 

IRREGULAR DE LES ZONES VERDES

A L’HOSPITALET EXISTEIX UNA ELEVADA 
DENSITAT DE POBLACIÓ

A L’HOSPITALET ELS VIALS OCUPEN LA MAJORIA 
DEL SÒL DEL MUNICIPI
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

El 100 % del terme municipal de L’Hospitalet 
és urbà, quedant distribuït en cinc usos:

Ús sòl urbà Ha %

Industrial 182,73 14,62

Protecció viària 29,82 2,39

Residencial 317,15 25,37

Sistema 705,04 56,40

Terciari 15,26 1,22

TOTAL 1.250 100

 
 

AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

ELS VIALS DE COMUNICACIÓ SUPRAMUNICIPAL 
DISGREGUEN EL MUNCIPI

LA GRAN MAJORIA DE DESPLAÇAMENTS SÓN EN DIES 
FEINERS I PER OBLIGACIÓ

L’ÍNDEX DE MOTORITZACIÓ PER LLAR ES MANTÉ BAIX I 
CONSTANT
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

La majoria de desplaçament externs són amb la 
resta del Barcelonès, seguit del Baix Llobregat

23%

1%

2%

0%

1%

1%

72%

Resta Barcelonès

Baix Llobregat

Garraf

Alt Penedès

Vallès Occidental

Vallès oriental

Maresme
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EL MUNICIPI DE L’HOSPITALET, AL SER VEÍ DE BARCELONA 
PATEIX GRAN TRÀNSIT DE PAS 

EXISTEIX UN DIFICIL ENLLAÇ ENTRE VIALS URBANS I 
INTERURBANS

NO TOTS ELS TRANSPORTS PÚBLICS ARRIBEN A TOTS ELS 
BARRIS DE LA CIUTAT
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

COMPORTAMENT SOCIAL

Elements més significatius de la prediagnosi:

A L’HOSPITALET NO HI HA GAIRES ENTITATS 
INTERESSADES PER TEMES AMBIENTALS

A L’HOSPITALET NOMÉS HI HA ESTRICTAMENT UN 
EQUIPAMENT DEDICAT A L’EDUCACIÓ AMBIENTAL, 
PERÒ MOLT COSNOSLIDAT
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ACTIVITATS
Elements més significatius de la prediagnosi:

ACTUALMENT L’ADMINISTRACÍÓ CONTROLA MITJANÇANT 

L’ORDENANÇA MUNICIPAL UN 12% DE LES ACTIVITATS ECONÒMIQUES 

DEL MUNICIPI.

L’AGRICULTURA I LA RAMDERIA DE L’HOSPITALET NO PRESNETEN 

INCIDÈNCIA AMBIENTAL, DONADA LA SEVA GAIRABÉ NUL.LA 

REPRESENTACIÓ .  
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L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

Actualment L’Hospitalet té 14.767 activitats. El sector terciari és el més 
representatiu

13%

10%

32%

35%

10%
Industrial 

Construcció

Comerç

Serveis

Professionals i
artistes

 
 

AUDITORIA AMBIENTAL DE L’HOSPITALET DE 
LLOBREGAT

LA INCIDÈNCIA AMBIENTAL DE LES ACTIVITATS INDUSTRIALS ÉS 
MODERADA, INCIDINT SOBRE EL MEDI AMBIENT EN ELS ASPECTES 
RELACIONATS AMB LA GENERACIÇO DE RESIDUS INDUSTRIALS I LES 
AIGÜES RESIDUALS.

LA INCIDÈNCIA AMBIENTAL DEL SECTOR TERCIARI NO ES TÉ 
SUFICIENTMENT CONTROLADA.
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

Activitats econòmiques del sector industrial, ubicades a 

L’Hospitalet

28%

9% 8%
37%

14% 4 %

Indústria bàsica

Transformació de metalls

Productes alimenticis

Tèxtil i confecció

Paper, edició, fusta i suro

Altres indústries manufactureres
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AIGUA

Elements més significatius de la prediagnosi:

L’HOSPITALET PRESENTA UNA CAPACITAT D’ABASTAMENT QUE DEPÈN 

COMPLETAMENT DE FONTS EXTERNES

EL CONSUM DOMÈSTIC D’AIGUA A LA CIUTAT S’ESTIMA MOLT 
INFERIOR AL DE LA MITJA DE MUNICIPIS DE L’ENTORN DE BARCELONA 

EXISTEIXEN DIFICULTATS ALHORA DE DETERMINAR ELS 

CONSUMS SECTORIALS D’AIGUA  
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

EL SECTOR DOMÈSTIC ÉS EL MÉS DETERMINANT A LA CIUTAT PEL QUE 

FA REFERÈNCIA A CONSUMS I GENERACIÓ D’AIGÜES RESIDUALS 

EN ABOCAMENTS INDUSTRIALS DOMINEN LES INDÙSTRIES 
TÈXTILS

LA CIUTAT ES TROBA EN UN PROCÈS MOLT IMPORTANT DE 

MILLORA DE LA GESTIÓ DEL CICLE DE L’AIGUA
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L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

RESIDUS

Elements més significatius de la prediagnosi:

LA NOVA CONTRACTA DE RESIDUS HA DE DONAR RESPOSTA A 

MOLTES DE LES ACTUALS MANCANCES 

LA DEIXALLERIA DE L’HOSPITALET, TOT I QUE CADA VEGADA ÉS 
MÉS UTILITZADA, S’HA DE CONTINUAR POTENCIANT

LA TIPOLOGIA D’INDÙSTRIES DE L’HOSPITALET NO POTENCIA UNA 

ELEVADA PRODUCCIÓ DE RESIDUS  



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 25 

 
 
 

AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

UNA MATEIXA EMPRESA FA LA NETEJA VIÀRIA, LA GESTIÓ DEL 
CLAVEGUERAM, LA RECOLLIDA DE RESIDUS I LA GESTIÓ DE LA 

DEIXALLERIA.

LA RATIO D’IGLÚS PER HABITANT GLOBALMENT S’HAURIA DE 
MILLORAR 

L’ENTRADA EN FUNCIONAMENT DE L’ECOPARC 1 MILLORARÀ EL CICLE 
DELS RESIDUS A LA CIUTAT
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ENERGIA

Elements significatius de la diagnosi:

EL MUNICIPI DE L’HOSPITALET PRESENTA UN SUFICIENT 

NOMBRE D’INFRASTRUCTURES DE TRANSPORT I 

DISTRIBUCIÓ D’ENERGIA

EL CONSUM ENERGÈTIC A LES DEPENDENCIES MUNICIPALS 

DE L’AJUNTAMENT ÉS ELEVAT
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

El consum d’energia per sectors:

13%

12%

75%

sector doèstic-
comercial

sector industrial

transport
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EL CONSUM ENERGÈTIC DEL SECTOR DEL TRANSPORT ÉS 

EL MÉS ELEVAT

ELS COMBUSTIBLES LÍQUIDS SÓN LA FONT ENERGÈTICA 

MÉS UTILITZADA A LA CIUTAT
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Consum elèctric per sectors

69%

31%

sector industrial

domèstic-comercial
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SOROLL

Els elements més significatius de la prediagnosi:
EL SOROLL, COM EN LA MAJORIA DE CIUTATS, TÉ UNA 

ESPECIAL INCIDÈNCIA.

EL CONJUNT DE LA CIUTAT DE L’HOSPITALET ES TROBA 

MOLT PER SOBRE DELS NIVELLS LEGALS MERCATS PER 

L’ORDENANÇA
 

 
 



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 28 

 
 

AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

DES DE L’AJUNTAMENT ES TREBALLA PER ATENUAR 
L’IMPACTE DE LA CONTAMINACIÓ PER SOROLL TOT 

CAL COMPLETAR UN NOU MAPA SÒNIC DE LA CIUTAT A 
PARTIR DELS DIFERENTS MAPES SÒNICS DELS BARRIS QUE 
DESDE 1999 S’ESTAN ELABORANT.
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ATMOSFERA

Elements significatius de la diagnosi:

A L’HOSPITALET LES EMISSIONS MÉS SIGNIFICATIVES SÓN 

LES PROVINENTS DEL TRÀNSIT

LES PRINCIPALS EMISSIONS INDUSTRIALS DE L’H NO SÓN 

SIGNIFICATIVES NI A NIVELL MUNICIPAL NI COMARCAL
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L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

A c t i v i t a t s  i n d u s t r i a l s  p o t e n c i a l m e n t  c o n t a m i n a d o r e s  d e  
l ’ a t m o s f e r a ,  s e g o n s  C A P C A ,  u b i c a d e s  a l  m u n i c i p i  d e  

L ' H o s p i t a l e t

3 % 3%

1 0 %

2 2 %

1 0 %
7 %

3 %

4 2 %

Energ ia

S i d e r u r g i a  i  f o s a

M e t a l . l u r g i a  n o  f è r r i c a

I n d ú s t r i e s  q u í m i q u e s  i
c o n n e x e s
Indús t r i a  a l imen ta r ia

I n d ú s t r i a  d e  m a t e r i a l s  p e r  a  l a
c o n s t r u c c i ó
I n d ú s t r i a  d e  l a  p e l l

I n d ú s t r i e s  f a b r i l s  i  a c t i v i t a t s
d i v e r s e s
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LES INFRASTRUCTURES DE COMUNICACIÓ VIÀRIA QUE 

CREUEN EL MUNICIPI POTENCIEN ELS ELEVATS VALORS 

D’EMISSIONS I D’IMMISSIONS DE CONTAMINANTS

EXISTEIXEN DIVERSES ESTACIONS, TANT MANUALS COM 
AUTOMÀTIQUES, PER A MESURAR NIVELLS D’IMMISSIÓ.
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

ALGUNES ACCIONS:

•Xerrades ambientals per a polítics i caps d’Àrea

•Cursos formatius específics per a tècnics municipals, 

brigades i altres col.lectius de treballadors municipals

•Introducció de conceptes ambientals en tots els cursos que 

organitzi el Departament de Formació.

 
 

AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

ALGUNES ACCIONS:

•Crear el responable ambiental de cada Àrea o Departament

•Crear el responsable ambiental de cada brigada

•Organitzar sistemes de comunicació interna des del punt de 

vista ambiental

•Dotar de personal tècnic i administratiu l’Oficina 21
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AUDITORIA AMBIENTAL DE 
L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

ALGUNES ACCIONS:

•Estudi encaminat cap a la recollida selectiva dins de les 

dependències municipals

•Redacció del manual de bones pràctiques en les 

dependèncie smunicipals

•Implantació de compra verda
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L’HOSPITALET DE LLOBREGAT

ALGUNES ACCIONS:

•Ampliació de la flota de vehicles municipals elèctrics o de 

baix consum energètic

•Disposar de bicicletes per a alguns desplaçaments 

municipals

•Foment de la utilització del transport públic per a 

desplaçaments llargs del personal.
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3. CALENDARI DE LES SESSIONS DE 
PARTICIPACIÓ  CIUTADANA REALITZADES AL 
MUNICIPI I DADES DE PARTICIPACIÓ. 
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3.- CALENDARI DE LES SESSIONS DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
REALITZADES AL MUNICIPI I DADES DE PARTICIPACIÓ. 
 
 
La fase de participació ciutadana es va iniciar amb una presentació pública del 
document de Prediagnosi ambiental el maig del 2002 i va concloure amb el 
fòrum del gener del 2003.  
 
Han estat moltes les sessions portades a terme durant aquests 9 mesos que ha 
durat l’etapa de participació ciutadana. Concretament han estat 26 les sessions 
amb un total de 554 participants, més dos sessions de fòrum amb un total de 
443 participant.  
 
 
El calendari de les reunions i del fòrum figuren en la taula següent: 
 
 
 

GRUP 1º 
sessió 

2º 
sessió 

3º 
sessió 

4º 
sessió 

5º 
sessió 

6º 
sessió 

1º dia 
de 

fòrum 

2º dia 
de 

fòrum 
Bellvitge i El Gornal 4 juliol 

2002 
Pubilla Casas – Florida – 
Can Serra 

9 juliol 
202 

Sta. Eulàlia i Gran Via sud 11 juny 
2002 

Collblanch – La Torrassa 25 juny 
2002 

Sant Josep – Centre – Sant 
Feliu 

27 juny 
2002 

 

Mobilitat i territori 4 juny 
2002 

3 juliol 
2002 

4 setembre 
2002 

7 
d’octubre 

2002 

28 
d’octubre 

2002 
Recursos i contaminació 
urbana 

10 juny 
2002 

1 juliol 
2002 

30 setembre 
2002 

18 
novembre 

2002 

 

Comportament social 
mediambiental de L’H 

17 juny 
2002 

9 
setembre 

2002 

18 novembre 
2002 

Activitats econòmiques  2 juliol 
2002 

25 
setembre 

2002 

18 novembre 
2002 

Relators dels grups de 
treball 

23 
desembre 

2002 

 
 
 
 
 

17 
 

d’octubre 
 
 

2002 

 

 

Gent Gran 29 
d’octubre 

2002 
Consell Escolar 16 

d’octubre 
2002 

Cenfo / Indústria / Comerç 7  
novembre 

2002 
Tècnics municipals  5 

novembre 
2002 

 

 
 
 
 
 

17 
 
 

de 
 
 

gener 
 
 

de 
 
 

2003 

 
 
 
 
 

24 
 
 

de 
 
 

gener 
 
 

de 
 
 

2003 
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Ha estat una auditoria molt participada, doncs quasi 2500 persones hi ha 
participat en les diferents reunions o per mitjà de l’enquesta. 
 
 
 

 Reunió Nº assistents Total 
Districte I.  Sant Josep – Centre - Sanfeliu 27 

Districte II. Collblanc – La Torrassa 16 
Districte III. Santa Eulàlia – Gran Via Sud 40 

Districte VI. Bellvitge - Gornal 20 D
is

tri
ct

es
 

Districte IV-V. Pubilla Cases – Florida – Can Serra 29 

 
 
 

132 
Mobilitat i territori 21+15+13+12+15 = 76 

Recursos i contaminació urbana 17+11+10+10 = 48 
Comportament social mediambiental de L’H 14+14 = 48 

Activitats econòmiques 6+9 = 15 
Grups de treball + districtes 48 

Te
m

àt
ic

s 

Relators de tots els grups de treball 7 

 
 

242 

Consell Escolar 60 
Consell gent Gran 40 

Empreses 20 

S
ec

to
ria

ls
 

Tècnics municipals 80 

 
200 

 
1ª sessió 

 
215 

F
òr

um
 

 
2ª sessió 

 
228 

 
443 

 ENQUESTES 1437 
 TOTAL 2.454 
 
 
 
   

5%
10%

8%

18%
59%

Districtes
Temàtiques
Sectorial
Fòrum
Enquestes

 



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 37 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4. ACTES DE LES SESSIONS 
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4.- ACTES DE LES SESSIONS DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
 
S’adjunten les 21 actes corresponents a les reunions de participació ciutadana 
portades a terme. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 
Grup III: Comportament social 
 
DIA: 17 de juny de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Ajuntament  
 
ASSISTENTS: Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Alfons Salmerón, 
Manuel Zarobe, M. Carmen Domínguez, Anna Llobet (Eco.Estudis) Montserrat Pardo 
Aparisi, Liliana Fracasso, Àlex Morera Palacios, David Serrano Giné, Antonio Mena, 
Núria Ortiz, Eugènia Monroy Martí, Alícia Arnal, Roser Salietti i Anglarill, M. Lourdes 
Pallàs Pallàs. 
 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció, per part d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 

l’Auditoria de l’Hospitalet i passi de transparències per explicar els punts més 
rellevants del capítol de comportament social. 

• Intervenció d’alguns assistents, per tal fer aportacions sobre el tema treballat. 
• Resposta, per part del regidor, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda per part del regidor. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 
 

• Caldria fer campanyes d’educació ambiental, a entitats, escoles i altres 
col.lectius.  

• En les campanyes es deixa de banda les mestresses de casa, quan en realitat 
tenen un paper molt rellevant pel que fa al comportament social en temes 
ambientals. 

• Hi ha més entitats que les 4 que figuren a l’auditoria interessades en temes 
ambientals i més que crear noves entitats, cal interessar en els temes 
ambientals les que ja existeixen. 

• Cal buscar el sistema del “compromís individual”, ja que és un dels més 
efectius. 

• Els joves són més ecològics que les persones més grans.  
• Calen més campanyes de comunicació i educació ambiental i cal que les 

entitats hi donin el seu suport. 
• Caldria fer una campanya específica per als comerços, per tal de reduir els 

envasos, bosses de plàstic, safates etc. 
• Falta un plànol en el document de síntesis. 
• En les campanyes cal tenir en compte la multiculturalitat i les diverses llengües 

presents a la ciutat. 
• S’ha de reforçar la identitat dels ciutadans de l’Hospitalet. 
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• Els temes ambientals s’han d’anar fraccionant per tal de poder arribar a assolir 
els objectius marcats. 

• S’ha de donar valor als residus. 
• La gent s’ha de motivar pel camí que sigui. 
• Cal aprofitar les festes de carrer o de barri per a fer campanya ambiental. 
• A les diverses festes hi ha d’haver papereres de diversos tipus per a poder fer 

la recollida selectiva. 
• En els supermercats on s’han de pagar les bosses, tothom va amb cistell i 

carro. Es podria estendre aquesta proposta a tots els comerços. 
• Caldria tornar a implantar la figura del policia de barri. 
• Es poden fer campanyes creatives, per exemple joguines amb deixalles, obres 

d’art... 
• No hi ha llocs per anar a comprar les bosses per a recollir la matèria orgànic i a 

més són molt cares. 
• Seria interessant comunicar-se per correu electrònic. 

 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 
 

• S’han d’anar fent campanyes continuïstes per tal d’anar mantenint les 
campanyes iniciades en altres ocasions. 

• S’estan fent gestions per tal de que la recollida selectiva que en aquests 
moments és competència de l’Àrea, retorni a l’Ajuntament. 

• L’Ajuntament no pot posar cap impost que eviti la bossa de plàstic.  
• Seria interessant que sortís una persona del grup que en fos el coordinador. 
• Es comunicaran a totes les persones del grup els diversos correus electrònics 

per tal de facilitar la comunicació. 
• Es faran arribar diferents articles, dossiers... que facin referència al tema a 

treballar. 
• La segona reunió de grup queda per dilluns 9 de setembre, al mateix lloc i hora. 
 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
Còpies de les transparències passades durant la reunió 
 
 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 17 de juny de 2002. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 
Grup Temàtic II: Recursos i Contaminació Urbana 
 
 
DIA: 10 de juny de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS: Ramón Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Alfons Salmerón, 
Manuel Zarobe, M. Carmen Domínguez, Albert Tejero (Ambio), Anna Llobet 
(Eco.Estudis) Eugènia Monroy Martí, Jordi Pérez Vázquez, Àlex Morera Palacios, Olga 
Ricarte i Gil, Fco. Javier Pérez  Ponce, Raúl Montesinos Jiménez, Genís Pascual i 
Vives, Ingrid Roda del Cuerpo, José Luis Casanova Acha, José Antonio Membrive, 
Assumpta Manzanares. 
 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat. 
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció, per part d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 

l’Auditoria de l’Hospitalet i passi de transparències per explicar els punts més 
rellevants de la diagnosi dels temes de RECURSOS I CONTAMINACIÓ 
URBANA. 

• Intervenció d’alguns assistents, per tal fer aportacions sobre el tema treballat. 
• Resposta, per part del regidor, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda per part del regidor i emplaçament del grup a la segona reunió el dia  

1 de juliol a la mateixa hora, per a tractar altres temes com energia, soroll i 
contaminació atmosfèrica. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS: 
 

• La concentració de plom a l’atmosfera haurà de disminuir doncs ja que 
actualment ja no hi ha gasolines amb aquest additiu. 

• Els aparells d’aire condicionat fan molt soroll, emeten aire calent i causen 
molèsties al veïnat. 

• Caldria que l’aigua de pluja recollida en els dipòsits d’aigües pluvials es 
reutilitzessin per a WC o altres usos. 

• Cal plantar vegetació autòctona de baix consum d’aigua i poc manteniment. 
• Calen més campanyes per a determinar quin residu ha d’anar a cada iglú. 
• Els vehicles abandonats estan massa temps als carrers. 
• Cal adaptar els iglús a la realitat de cada residu (compactadors, portes més 

grans...) 
• Sensació de brutícia al voltant dels iglús. 
• Horaris dolents en la deixalleria mòbil. 
• Cal potenciar la reutilització.  
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• Es podrien regalar cubells per a potenciar la recollida segregada. 
• Es podria informar del que es fa amb els residus recollits selectivament 
•  Cal separar de l’IBI el tema de residus, per tal de que tothom en sigui 

conscient. 
 

 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 

• Cal fomentar sistemes d’estalvi d’aigua: sensibilització, fiscalitat, educació 
ambiental... 

• Els problemes de legionel.la que hi ha hagut recentment, han fet parar la 
reutilització d’aigües del freàtic, com a mesura preventiva. L’aigua del freàtic, 
fins a la data, ha estat cobrint el 50% de les necessitats de neteja viària. Es 
pretén augmentar aquesta xifra en un futur. Els nous parcs seran replantats 
amb vegetació idònia per a poder utilitzar l’aigua d’aquesta qualitat. 

• La nova contracta de recollida de residus preveu la recollida segregada. També 
hi ha dues deixalleries mòbils que tenen parada en 32 punts de la ciutat. 
Actualment s’està parlant amb les diverses associacions per a trobar els llocs 
més idonis. L’ECOPARC 1, està en funcionament des de fa uns mesos i és on 
es trien les deixalles del municipi. Els vehicles de la nova contracta fan menys 
soroll i gasten menys combustible. 

• Aviat entrarà en funcionament la depuradora que regenerarà les aigües 
residuals del municipi (DepurBaix). 

• Cal fer campanyes informatives per al comerç 
• Hi ha un ordenança que regula els VFU’s i una nova contracta, però els 

vehicles estan massa temps als carrers. 
• Cal fer una campanya específica per a la deixalleria mòbil. 
• Cal fer campanyes de manteniment de campanyes engegades. 
• Hi ha servei de mobles i de línia blanca a domicili o en diversos indrets. La 

resta de coses s’han de portar a la deixalleria. 
 

 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 
Còpies de les transparències passades durant la reunió. 
 
 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 10 de juny de 2002. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 
Grup Temàtic IV: Activitats econòmiques 
 
DIA: 2 de juliol de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS: Sr. Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Sr. Alfons 
Salmerón, Sr. Manuel Zarobe, Sra.  Anna Llobet (Eco.Estudis), Sra. Roser Salietti i 
Anglarill, Sra. Sílvia López López, Sra. Montserrat  Pardo Aparisi, Sra. Maria 
Bermúdez. 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció a càrrec d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 

l’Auditoria de l’Hospitalet i projecció de transparències per explicar els punts 
més rellevants de la diagnosi dels temes d’ACTIVITATS ECONÒMIQUES. 

• Intervenció de molts dels assistents, per tal de fer aportacions sobre el tema 
treballat. 

• Resposta del regidor i dels tècnics, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del regidor. 

 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 

• El reciclatge a les empreses és mínim sobretot pel que fa a les de serveis. Cal 
sensibilitzar per gastar menys paper i reciclar-lo. 

• Cal fer una campanya per incrementar la recollida dels olis de cuina, tant per a 
restaurants i bars com per a les llars. 

• Caldria una llei o una ordenança que regulés el reciclatge dels sector terciari. 
 

 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 

• El tema d’activitats econòmiques es tractarà de manera específica amb 
comercials i industrials. 

• Les dades de la prediagnosi ens diuen que els sector majoritari és el terciari i 
per tant cal fer campanes per a aquest sector. 

• En menys de tres anys es construiran 5 grans hotels amb el problema 
ambiental que el sector hoteler comporta. També es farà un IKEA, un 
Carrefour, l’ampliació del recinte firal, etc. Per això caldrà anar adequant les 
infrastructures per tal que l’impacte sigui mínim. 

• L’Hospitalet disposa d’una ordenança que regula el tema de residus del sector 
terciari. 
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INTERVENCIONS DE MANUEL ZAROBE: 
 
 

• Les indústries i activitats del municipi no contaminen gaire, però si que hi ha 
problemes de molèsties com per exemple els sorolls de tallers, residus 
comercials a contenidors domèstics... 

• Tots els abocaments industrials es condueixen a un col·lector que va a la 
depuradora que s’està construint. No hi ha abocaments directes al riu. 

• Els olis minerals dels tallers van a Cator, empresa que els tracta i els torna a 
vendre. La flota de vehicles de l’Ajuntament utilitza oli lubricat reciclat. 

• La Junta de Residus dóna suport a un projecte per crear biocombustibles amb 
els olis residuals de cuina. 

• La contaminació dintre de les naus industrials és competència de Seguretat i 
Salut al Treball, no de Medi Ambient. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
  
 
Carpeta amb còpies de les transparències projectades a la reunió i una enquesta. 

 
 
 
 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 2 de juliol de 2002 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 
Grup Temàtic I: Mobilitat i Territori 
 
 
DIA: 4 de juny de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
ASSISTENTS: Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Manuel Zarobe, M. 
Carmén Domínguez,  Joan Camós, Oscar Torres Cals, Joan Torres, Jaume Fernández 
Rubio, Marga Pradas i Garijo, Antoni García Acero, Eva María Paz Pérez, Assumpta 
Manzanares Pinyol, Eulàlia Navarro Deu, Palmira Pascual Vidal, Antoni París López, 
Carmén Ana López-Vailo Ochoa, Montserrat Pardo Aparisi, Genís Pascual i Vives. 
 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Aprovació de l’acte de la sessió anterior. 
• Intervenció de molts dels assistents, per tal fer aportacions sobre el tema 

treballat. 
• Resposta, per part del regidor, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda per part del regidor amb la proposta de que en el grup de treball 

esculli un representant i emplaçar el grup a la segona reunió el dia 3 de juliol a 
la mateixa hora. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS i CIUTADANES: 
 
 

• Caldria crear una via verda (per a bicicletes) que connectés L’H amb vies 
d’altres municipis. Es podria aconseguir soterrant les vies fèrries. 

• El carril bici que actualment hi ha a l’Hospitalet es respecta poc (hi ha cotxes 
aparcats, etc.) 

• Cal aconseguir que els cotxes no envaeixin les voreres. 
• Calen més aparcaments 
• Vénen molts cotxes de fora i ocupen lloc dels cotxes del municipi. 
• Caldria actuar per a disminuir el soroll: millores en el paviment, vehicles amb 

gas natural... 
• Es podria incentivar el combustible alternatiu. 
• Sancions dures en el tema de soroll de motocicletes, aparcaments 

incorrectes... 
• Variar l’horari de la recollida de residus i de la neteja viària per tal de que no 

alteri el descans dels veïns per temes de soroll. 
• Caldria fer un estudi específic de percepció en el tema de mobilitat i de territori 
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• Cal fer aparcaments però respectant els parcs i places actuals. 
• El carrer Riera Blanca és la meitat de Barcelona i la meitat de l’Hospitalet. 

Aquesta dualitat crea problemes. 
• El Bus és escàs. S’ha de recórrer mitja ciutat per desplaçar-se entre dos punts 

propers. 
• Caldria més bona connexió amb bus a Barcelona i altres indrets. 
• L’autobús Barcelona-Castelldefels podria tenir parada a l’Hospitalet. 
• S’ha de millorar la xarxa d’autobusos nocturns. 
• Transport públic escàs a la nit. 
• Els semàfors en les rotondes, alteren considerablement el trànsit. 
• És difícil pujar a Can Serra a peu, perquè hi ha moltes escales o s’ha de passar 

per un túnel estret. 
 

 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 
 

• S’està treballant per a solucionar els problemes del carrer Riera Blanca. Els 
carrers perpendiculars a Riera Blanca seran de prioritat invertida i els carrers 
paral·lels assumiran part de les funcions de Riera Blanca. 

 
• Hi haurà una nova línia de bus que connectarà la zona industrial amb la resta 

del municipi. 
 

• En l’últim Ple municipal es va presentar una moció per a millorar la freqüència 
del bus nocturn, freqüència que actualment és de 60 minuts. 

 
• El Pla metropolità del transport ja preveu millores en el transport públic del 

municipi. Entre altres actuacions es preveu la línia 9 que travessarà de nord a 
sud el municipi de l’Hospitalet. També l’ampliació de la línia 2, l’ampliació de 
FGC i altres. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 

• Còpies de les transparències passades durant la reunió. 
• Actualització de l’Estudi de Mobilitat del municipi de l’Hospitalet de Llobregat 

(maig 2002). 
• Característiques principals del Pla director de mobilitat sostenible de 

l’Hospitalet de Llobregat. ADU 21 de juny 2002. 
 
 
 
 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 4 de juny de 2002. 
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ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Grup III: Comportament Social 
 
 
DIA: 9 de setembre de 2002 
HORA: de 19 a 21.45 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern 
 
 
ASSISTENTS: 
Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient 
Sr. Manuel Zarobe 
Sra. M. Carmen Domínguez 
Sra. Montserrat Pardo Aparisi 
Sr. Àlex Morera Palacios 
Sr. David Serrano Giné 
Sr. Antonio Mena  
Sra. M. Lourdes Pallàs Pallàs 
Sra. Angelina Vilella Ros 
Sr. Rafael Cortés Sánchez 
Sr. Joan Salvadó 
Sra. Maria Bermúdez 
Sra. Lourdes Bernat 
Sra. Montse Manresa Martínez. 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 

• Introducció i explicació de la línia estratègica 6: “Foment de la participació 
ciutadana, informació i educació ambiental vers la sostenibilitat, a càrrec del Sr. 
Manuel Zarobe, coordinador de l’oficina de Medi Ambient. 

• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Aportacions d’alguns assistents, sobre el tema treballat. 
• Resposta, per part del regidor i del Sr. Manuel Zarobe, a algunes de les 

intervencions. 
• Cloenda per part del regidor. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES 
 
 

• Què es pretén amb els reunions dels grups? 
• Cal motivar la ciutadania perquè participi en els projectes i cal que aquests 

projectes s’executin. 
• Caldrien molts més Pipicans a l’Hospitalet. 
• De qui és la deixalleria  
• S’hauria de donar molt més valor als residus. El preu del paper hauria de fer 

que fos rendible recollir-lo. 
• Als supermercats on es paguen les bosses, tothom hi va amb cistell o carro. Es 

podria estendre aquesta proposta a tots els comerços. 
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• Cal recollir el paper a les escoles i tenir controlar-ne la recollida. Seria 
interessant que les escoles tornessin a fer paper. 

• No hi ha llocs on es venguin les bosses per recollir la matèria orgànica i, a més, 
són molt cares.  

• Les bosses pera recollir la matèria orgànica es poden comprar al Caprabo. 
• Què és la Ecoteca? On s’instal·larà? 
• Seria molt interessant organitzar un concurs sobre medi ambient amb els nens 

de l’escola, de redacció per exemple. El premi podria consistir en una excursió 
per la ciutat i a la deixalleria. 

• Si la gent del carrer fa treballs es podran publicar en alguna revista, a la  
pàgina web de Medi Ambient, etc? 

• Què es pot fer amb els sacs de runa dels carrers? 
• Cal que l’educació ambiental dels nens s’iniciï en la família. 
• Cal fer excursions amb els nens perquè es fixin en la brutícia dels carrers i dels 

parcs. 
• Els contenidors de matèria orgànica no funcionen ni a San Josep ni al barri del  

Centre. 
• La gent hauria de minimitzar el volum de residus. 
• Es podrien visitar les instal·lacions de la deixalleria, d’ecopart. etc.? 

 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR 

 
•  Els Diables, proposen a la resta d’entitats, que utilitzin gots reciclables a les 

festes de barri. 
•  Hi ha  poques entitats de medi ambient, i les que hi ha no tenen temps de 

participar més. 
•  Si algú vol fer treballs relacionats amb el medi ambient, es podrien publicar a la 

pàgina web de Medi Ambient. 
•  L’Ordenança de civisme regula el tema dels sacs de runa. Els sacs s’haurien 

de recollir una vegada a la setmana. 
•  La recollida de la matèria orgànica funciona millor al barri de Bellvitge i el 

Gornal, però als barris del Centre, Sanfeliu i Sant Josep, la campanya va ser a 
l’estiu i se n’hauria de fer un recordatori. 

•  L’Hospitalet és la segona ciutat d’Espanya i la primera de Catalunya que va 
entregar el cubell de la matèria orgànica i l’explicació de com fer la separació 
de residus.  La gent que donava l’informació pertanyia a l’empresa que va 
guanyar el concurs, i eren persones preparades. 

•  La deixalleria és un equipament metropolità gestionant per URBASER.  
•  Caldria organitzar una visita a totes les instal·lacions :(deixalleria, Ecoparc. 

Etc.) per grups de treball A21. 
 
MATERIAL ENTREGAT 
 
 
Línia estratègica 6: Foment de la participació ciutadana, informació i educació 
ambiental vers la sostenibilitat. 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 9 de setembre de 2002. 
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2ª ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
Grup Temàtic II: Recursos i Contaminació Urbana 
 
 
DIA: 1 de juliol de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS: Sr. Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Sr. Manuel 
Zarobe, Sra. M. Carmen Domínguez, Sr. Jordi Pérez Vázquez, Sr. Glauco Ortega 
Vega, Sra. Eva M. Paz Pérez, Sra. Montserrat Pardo Aparici, Sra. Maria Bermúdez 
Sra. Olga Ricart i Gil, Sr. Raül Montesinos Jiménez, Sr. Genís Pascual i Vives. 
 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Introducció, a càrrec del Sr. Manuel Zarobe. 
• Intervenció d’alguns assistents per tal de fer aportacions sobre el tema 

treballat. 
• Resposta del regidor a algunes de les intervencions. 
• Cloenda del regidor i recordar al grup que la segona reunió serà el mes de 

setembre a la mateixa hora, per tractar: Línia estratègica-Programa- Accions i 
Projectes. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL SR. MANUEL ZAROBE 
 
 
. Explicació de la Línia estratègica-Programa-Accions i Projectes. 
                                         
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 
 

•  Els autobusos i  la màquina d’escombrar fan molt soroll.  
•  Els camions d’escombraries donen  molts cops. 
•  L’aigua de l’aixeta hauria de ser insípida, té un gust desagradable. 
•  Cal potenciar la desmineralització de l’aigua potable de la xarxa . 
•  Es necessita espai per poder posar tots els iglús. 
•  Els iglús són plens i la gent es cansa de reciclar. 
•  Cal fer circuits de qualitat per a processos de seguiment del Medi Ambient. 
•  Cal més organització interna per als diferents tipus de queixes que se 

presenten a l’Ajuntament. 
• Contaminació lumínica. 
•  Música de les botigues massa alta i són oberts fins a les 24 hores. 
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•  Es necessiten més patrulles de vigilància  al carrer. 
•  Cal fer estudis per a la prevenció de problemes medioambientals, derivats de 

les diferents cultures especialment al barri de Collblanc- Torrassa. 
•  El grup es reunirà tres quarts d’ hora abans i  necessita més participació. 
 

INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 

•  Els autobusos i camions d’escombraries són menys sorollosos que els 
anteriors, hi ha estudis tècnics que ho demostren. 

•  La contracta de residus pertany a l’Àrea Metropolitana, l’Ajuntament la 
recuperarà mes endavant. 

•  Escassa col·laboració dels comerços en el reciclatge del cartró. 
•  Problema de disseny dels iglús de plàstic,  passen un cop a la setmana. 
•  Hi ha una empresa que porta l’aigua a les cases en garrafes de 8 litres i recull 

les buides, això redueix fins a un 40% les garrafes  al contenidor. 
•  Hi ha dues línies noves d’ autobusos menys sorollosos. 
•  El motor si no és elèctric fa sempre soroll. 
• Tota la flota de l‘Ajuntament utilitza oli reciclat. 
•  Els vehicles elèctrics són molt cars. 
•  S’aprovarà la nova llei d’envasos. 
• El 1996 es va  aprovar un Decreto sobre la contaminació lumínica. 
•  S’està fent un pla de millora contínua de l’enllumenat  públic, tot i que el que 

tenim és molt eficient. 
•  Es proposa la roba com un nou residu a reciclar, s’instal·laran 5 contenidors a 

L’H, les ONG: Recicla i Recullin. 
 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 
Còpia d’un foli explicant Línia estratègica –Programa - Accions i Projectes 
 
 
 
 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 1 de juliol de 2002. 
 
 
 
 
 
 



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 53 

 
ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 
Grup Temàtic I: Mobilitat i Territori 
 
 
DIA: 28 d’octubre de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient 
Sr. Manuel Zarobe 
Sr. Alfonso Salmerón 
Sra. M. Carmen Domínguez 
Sra. Montserrat Pardo Aparisi 
Sra. Glòria Laviga Merel 
Sra. Carmen Anna López Vailo 
Sr. Juan Salvadó Casas 
Sra. Laia C. Viñolas 
Sr. José Àngel Burriel 
Sr. Miquel Lluch 
Sra. Eva M. Paz 
Sr. José Gama 
Sr. Carlos Enrech 
Sr. Jordi Pérez 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque. 
• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Explicació a càrrec del Sr. Alfonso Salmerón del Fòrum Ambiental. 
• Explicació a càrrec del Sr. José Àngel Burriel de la proposta dels carrils bici a 

l’Hospitalet. 
• Elecció del redactor/a del grup. 
• Intervenció dels assistents per de tal fer aportacions sobre els temes treballats. 
• Resposta dels tècnics a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del Sr. Ramon Luque que proposa una altra reunió amb la 

redactora del grup per tal d’establir els temes que presentarem al Fòrum 
Ambiental. 
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INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES 
 

•  Abans del Fòrum Ambiental s’hauria de fer una altra reunió amb el grup perquè 
la redactora exposi tots els temes que vol tractar i li donin el vistiplau.  

•  Caldria establir una setmana amb tallers, i recollir les conclusions dels grups i 
estudiar les sis línies estratègiques. Serien dos dies a la tarda i les conclusions, 
el dissabte. També hi haurà un taller sobre l’experiència d’un altre Ajuntament. 

•  La Sra. Glòria Laviga es va oferir com la redactora del grup amb el consens de 
tots els assistents. 

•  S’haurien d’adoptar mesures, per tal d’evitar possibles accidents de trànsit i 
atropellaments a l’accés a la nova instal·lació del Carrefour de Granvia Sud. El 
personal travessa la Granvia pel mig, amb el corresponent risc d’accidents que 
això suposa.  

•  Falten propostes del grup per presentar al Fòrum. 
 
INTERVENCIONS DEL SR. MANUEL ZAROBE 
 

•  Els condicionants tècnics tenen un paper clau a l’hora de posar en 
funcionament el carril bici, ja que els carrils bici poden ocupar la calçada i 
s’haurien de disminuir les voreres i això podria no agradar a força gent. 

•  Caldria fer una proposta al Consell de la Sostenibilitat sobre com serà el 
Fòrum. La proposta hauria d’incloure les dates previstes per a la posada en 
marxa del Fòrum. 

•  Al Fòrum es presentarà el document definitiu del Pla d’acció local. 
•  El Pla d’acció local és un document obert a la ciutadania. 
•  Una vegada aprovada l’Agenda 21, es podrien fer tallers amb el Consell de la 

Sostenibilitat. 
•  Caldria una revisió anual del Pla d’acció local. 
•  Seria convenient que algú de la Diputació expliqués com organitzar el Fòrum. 

 
INTERVENCIONS DEL SR. RAMON LUQUE 
 

•  Com penseu que és el Fòrum? 
•  Després del Fòrum, el Consell revisarà el Pla d’acció local i, més endavant, 

l’aprovarà el Ple. 
•  Cal fer un escrit al tinent d’alcalde de l’Àrea de Seguretat Ciutadana i a la  

regidora del districte de Granvia Sud, perquè adoptin mesures a fi que la gent 
no travessi la Granvia pel mig. 

•  La proposta dels carrils bici que van presentar José Àngel i Carmen Anna és 
sostenible, té un horitzó temporal, juga amb la morfologia de la ciutat i el grup 
l’haurà d’acceptar i presentar al Fòrum. També s’ha fet arribar a Ole Torson. 

 
MATERIAL ENTREGAT  
 

• Conclusions de l’enquesta sobre mobilitat per a treballadors del polígon 
Pedrosa 

• Proposta de modificació de la línia 79. 
• Implementació de polítiques actives per a la millora de la mobilitat dels 

treballadors del polígon Pedrosa. 
•  Proposta dels carrils bici 

 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 28 d’octubre de 2002 
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ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 
Grup Temàtic IV: Activitats econòmiques 
 
DIA: 25 de setembre de 2002 
HORA: de 19 a 21,15 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS: Sr. Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Sr. Manuel 
Zarobe, Sra. Carmen Domínguez, Sra. Montserrat Pardo Aparisi, Sra. Maria 
Bermúdez, Sr. José Gama Aguilar, Sr. Valentí Rodríguez Marín, Sr. Joan Salvador 
Casas, Sra. Laia C. Viñolas. 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ: 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Explicació a càrrec del Sr. Manuel Zarobe de les línies estratègiques i dels 

programes d’activitats econòmiques. 
• Intervenció de molts dels assistents, per tal de fer aportacions sobre el tema 

treballat. 
• Resposta del regidor i dels tècnics, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del regidor. 

 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES 

 
• Cal ampliar l’horari de la deixalleria. 
• S’ha fet algun estudi dels contenidors.? 
• Qui fa les campanyes de educació ambiental? 
• Caldria incentivar les mestresses de casa per que reciclen be, per exemple; 

se’ls podrien regalar. bosses, garrafes de aigua, o cubells. 
• Caldria potenciar als mitjans de comunicació iniciatives com ara el premi que 

es va donar als bars de Bellvitge. 
• Quin és l’estat de l’ús de l’energia solar per escalfar l’aigua?. 
• Quan es rehabiliten habitatges és difícil d’instal·lar-hi sistemes d’energies 

renovables. 
• En construcció d’obra nova, hi haurà subvencions per instal·lar sistemes 

d’energies renovables? 
• Es podrien instal·lar trituradores en les habitatges nous. 
• El rellotge astronòmic té  problemes els dies ennuvolats. 
• Falta llum a l’avinguda. Josep Tarradelles i al pont de Can Boixeres. 
• La contaminació acústica de les obres s’hauria de reduir al màxim. Així mateix, 

també caldria reduir el soroll del trànsit. 
• Que passa amb els grafits ? 
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INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 
 

•    L’horari de la deixalleria s’ampliat de dilluns a dissabtes de 9 a 20 h i no  
      tanca al migdia. 
• Les campanyes informatives sobre la recollida selectiva de matèria orgànica les 

fa una empresa que va guanyar el concurs de l’Agencia Metropolitana de 
Residus. 

• La campanya més bona va ser la de Bellvitge-Gornal. Al barri del Centre 
s’haurà de reforçar. 

• L’ordenança solar municipal s’aprovarà abans del final de la legislatura. 
• Quan s’ implanti la recollida selectiva de matèria orgànica a tota la ciutat 

s’haurà de millorar el procés de recollida de deixalles en general. 
• Cal més educació ambiental. 
• En obres noves no hi haurà subvencions per a energies renovables. A llarg 

termini, serà el propietari de l’immoble que estalviarà diners en el consum 
d’energia. 

• Pel que fa als grafits, es va fer una campanya informativa. 
 

 
 
INTERVENCIONS DE MANUEL ZAROBE: 
 
 

• Hi ha un esborrany de l’ordenança solar, que s’haurà d’aprovar al Ple. 
• El 80% de la contaminació acústica és deguda al trànsit. 
• El reglament de la llei sobre contaminació lumínica encara no és en vigor. 
• És fonamental que els ciutadans participin en la recollida de la matèria 

orgànica. 
• S’estudiarà que els edificis antics en què s’instal·lin sistemes d’energies 

renovables tinguin subvencions en l’IBI. Hi ha una associació, APERCA, que 
facilita un llistat d’empreses que instal·len sistemes d’energies renovables. 

• Les trituradores per a la matèria orgànica que s’instal·len a les cuines s’haurien 
de prohibir, perquè tot el que s’hi llença va a parar a la depuradora d’aigües 
residuals. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 

Full explicant les línies estratègiques i el programes d’activitats econòmiques del 
Pla d’acció Local. 
 

 
 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 25 de setembre de 2002 
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3ª ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
Grup temàtic II: Recursos i contaminació urbana 
 
 
DIA:30 de setembre 
HORA: de 19 a 21,30 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Manuel Zarobe 
Sra. M. Carmen Domínguez 
Sra. Montserrat Pardo Aparici 
Sra. Maria Bermúdez 
Sra. Olga Ricart i Gil 
Sra. Olga Alonso López 
Sr. Rafael Cortés Sánchez 
Sr. Francisco Carrascosa Baena 
Sra. Laia C. Viñolas 
Sra. Susana Izquierdo.  
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ: 
 
 

• Introducció a càrrec del senyor Manuel Zarobe 
• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Intervenció d’alguns assistents per tal de fer aportacions sobre el tema 

treballat. 
• Resposta del senyor. Manuel Zarobe a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del tècnic, que va recordar al grup que la propera reunió serà 

dijous 17 d’octubre per tots als grups de treball i districtes. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL SR. MANUEL ZAROBE 
 
 

•  Explicació de “Recursos i contaminació urbana” de l’esborrany del Pla d’acció 
Ambiental. 

•  L’aigua d’un pou de l’Ajuntament, situat al costat del nou Pryca, s’utilitzarà per 
carregar camions de neteja viària i per regar moltes zones verdes situades al 
Nord de la Granvia ( per exemple, el Parc de l’Alhambra) i també al Sud ( per 
exemple, Fira Montjuïc-2). 

•  Al parc de Bellvitge l’aigua no és bona perquè té massa ferro i manganès. 
•  L’enllumenat públic de l’Hospitalet és eficient, ja que consumeix poc. 
•  Cal fer un estudi i un inventari dels pous de la ciutat per poder accedir a les 

subvencions de la Unió Europea. 
•  Hi ha una nova ordenança de locutoris. 
•  A l’Hospitalet hi ha vuit instal·lacions fotovoltaiques en projecto. 
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•  Caldria subvencionar la instal·lació de plaques tèrmiques en edificis existents. 
•  Enguany s’aprovarà l’ordenança solar per aigua calent sanitària. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 
 

•  Com es traurà l’aigua del pou situat al costat del Pryca?. 
•  Caldria bonificar l’IAE per la instal·lació de plaques fotovoltaiques. 
•  El tema dels beneficis fiscals ambientals a Vilanova i la Geltrú està molt 

avançat. 
•  A Suïssa es venen enganxines per a les bosses d’escombraries. Si no tens 

enganxina,  no et recullen les escombraries. 
•  El cubell de matèria orgànica, quan arribarà a Santa Eulàlia? 
•  Els llums de Nadal haurien d’estar enceses només dins l’horari comercial. 
•  Caldria fer campanyes als mitjans de comunicació per conscienciejar la gent  

perquè no emboliqui les compres i perquè les botigues no donin bosses. Així es 
contaminaria menys. 

•  A Vilanova hi ha una bonificació del 40% per habitatges que utilitzen de manera 
regular la deixalleria municipal ( un mínim de 12 vegades l’any). 

•  Cal fer estudis de les campanyes publicitàries per comprovar si arriben a la 
gent. 

•  Falten places d’aparcaments per a motos en l’Hospitalet.  
•  S’està fabricant biodièsel amb el reciclatge d’oli de fregir usat. 
•  La reutilització d’olis pot substituir el gas-oil. 
•  A França moltes gasolineres que venen gas natural i biocombustibles no 

paguen  impostos durant cinc anys. 
•  Caldrien controlar i sancionar les motos i els cotxes que fan soroll. 
•  Hi ha molts tubs d’escapament no homologats que haurien de passar la l’I.T.V. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 
Còpia d’un foli en què s’explica línia estratègica, el programa, les accions i els 
projectes del Pla d’acció local. 
 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 30 de setembre de 2002. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Grup Temàtic I: Mobilitat i territori 
 
 
DIA: 4 de setembre de 2002 
HORA: de 19 a 22 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
ASSISTENTS: Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Manuel Zarobe, M. 
Carmen Domínguez, Marga Pradas i Garijo, Antoni García Acero, Eva Maria Paz 
Pérez, Montserrat Pardo Aparisi, Genis Pascual i Vives, Miquel Lluch Rodríguez, José 
Àngel Burriel Moreno, Damaris Sojo García, Àngel Casamayor Soteras, Maria 
Bermúdez Leiva. 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA  REUNIÓ: 
 
 

• Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
• Introducció i  explicació del Pla de mobilitat a càrrec del Sr. Ramon Luque, 

regidor delegat de Medi Ambient. 
• Intervenció de molts dels assistents, per fer aportacions sobre el tema exposat. 
• Resposta, per part del regidor, a les intervencions realitzades. 
• Cloenda per part del regidor amb la proposta que el grup de treball esculli un 

representant i amb la citació del grup per a una altra reunió el dia 7 d’ octubre a 
la mateixa hora. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS i CIUTADANES: 
 

•  El carrer Llobregat tindrà una altra remodelació?. 
•  La zona del Carrefour quedarà col·lapsada perquè tothom hi anirà a comprar. 
•  S’ha previst el nombre de vehicles que accediran a l’Ikea, al Pryca, a la Fira,  

etc. i el nombre. d’aparcaments subterranis? 
•  El problema serà arribar a l’aparcament del gran centre de la Granvia, perquè 

hi haurà molts vehicles. 
•  Cal conscienciejar  la gent de l’ús del transport públic. 
•  El Pla de mobilitat repercutirà en els contribuents? Pagaran mes impostos ? 
•  L’estació del tren de Bellvitge s’anul·la? 
•  D’on surten les dades de mobilitat?. 
•  L’estació del tren de la rambla Just Oliveres romandrà? 
•  Caldria fer una promoció de la xarxa d’autobusos. 
•  La targeta d’autobús val per al tren? 
•  Caldria limitar la fabricació de cotxes, perquè contaminen molt i ocupen molt 

espai. 
•  Les dades de la mobilitat a peu d’on surten? 
•  L’Ajuntament obliga a comprar una plaça d’aparcament quant compres un pis a 

un promotor privat? 
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•  El polígon Pedrosa té mala comunicació. Seria convenient que el Consell de 
Sostenibilitat fes una proposta per poder modificar el Pla de mobilitat, perquè hi 
treballen més de 10.000 persones. 

•  L’autobús que arriba al polígon Pedrosa comença a las 6 h, però hauria de 
començar a las 5 h, ja que se n’aprofitarien aproximadament uns. 4.600 
treballadors. 

 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 
 

• Explicació del Pla de mobilitat. 
• Sí que es va aplicar l’amplada del carrer Llobregat. 
• La zona del Carrefour no quedarà col·lapsada perquè molta gent anirà a peu a 

la zona comercial i haurà noves línies de metro a mes de la previsió 
d’aparcaments.  

• La previsió de persones al centre comercial Granvia serà de dues per cotxe. 
• Es produiria un canvi de cultura del vehicle per accedir a la zona comercial, ja 

que només s’hi podrà circular a menys de 40 km /h. 
• Quan es construeixi l’estació de tren a la Torrassa s’anul·larà l’estació de 

Bellvitge, però l’estació de la rambla Just Oliveras romandrà. 
• Les dades de l’enquesta de mobilitat surten de l’enquesta de mobilitat de 

Catalunya. 
• Amb la targeta d’autobusos es pot anar amb tren, ferrocarrils etc…,. 
• L’Hospitalet tindrà molts més aparcaments dels que estableix el PGM ( conveni 

amb la Generalitat). 
• L’Ajuntament no obliga que la gent que compra un pis nou a un promotor privat 

a l’Hospitalet, hagi de comprar la plaça d'aparcament al mateix edifici. 
 

 
INTERVENCIO DEL Sr. MANUEL ZAROBE 
 
 

• En l’apartat d’evolució de la distribució dels desplaçaments, que el 70% dels 
desplaçaments interns siguin a peu és una dada bàsica. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT:   
 

• Plànol de la ciutat. 
• Proposta per a la setmana de la mobilitat sostenible i segura, dia sense cotxes. 
• Característiques principals del Pla director de mobilitat sostenible de 

l’Hospitalet de Llobregat (ADU 21 de juny 2002). 
 
El Sr. Miquel Lluch entrega un dossier de l’implementació de polítiques actives per a la 
millora de la mobilitat dels treballadors i  les treballadores del polígon Pedrosa de 
L’Hospitalet. 
 
El Regidor proposa al grup l’acceptació de la demanda de CCOO per la modificació del 
Pla de mobilitat, en relació amb el polígon Pedrosa i passar-lo després al fòrum. 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 4 de setembre de 2002. 
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ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Grup Temàtic I: Mobilitat i Territori 
 
 
DIA: 7 d’octubre de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
 
ASSISTENTS:  
 
 Sr. Manuel Zarobe 
.Sr. Alfonso Salmerón 
.Sr. Justo García 
.Sra. M. Carmen Domínguez 
 Sr. Joan Camós 
.Sr. Jaume Fernández Rubio 
 Sr. Antoni García Acero 
 Sra. Montserrat Pardo Aparisi 
 Sra. Glòria Laviga Merel 
.Sra. Carmen Ana López Vailo 
 Sr. Juan Salvadó Casas 
.Sra. Laia C. Viñolas 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ:  
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Alfonso Salmerón. 
• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Explicació a càrrec del Sr. Justo García del Pla de reforma d’àrees industrials 

de l’Hospitalet (PRAIH). 
• Intervenció dels assistents per de tal fer aportacions sobre el tema treballat. 
• Resposta dels tècnics a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del Sr. Alfons Salmerón, que proposta que el grup de treball 

esculli un representant i cita el grup a la segona reunió que es durà a terme el 
dia 28 d’octubre a la mateixa hora. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADENES 
 
 

•  Es perdran llocs de treball, indústries i habitants amb el Pla de renovació 
d’àrees industrials de l’Hospitalet? 

•  Es preveu una recol.locació dels treballadors afectats pel Pla esmentat? 
•  Quant es produiran aquests transformacions de la ciutat? 
•  Quan es fan aquestes plans, es té en compte la mobilitat? Pot ser que la 

modifiquin? 
•  Carrefour ha presentat un pla de medi ambient?. 
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•  Caldria incloure Ikea, Carrefour a la reunió d’activitats industrials. 
•  Quants enquestes s’han fet? 
•  Amb el Pla de reforma de les àrees industrials es produirà una transformació 

absoluta de la ciutat. 
•  De la contaminació, també en són responsables els propietaris del sòl. 
•  Al carrer Riera de la Creu, des de la plaça Repartidor, fins al carrer Sant Joan, 

les voreres del costat dret, són molt estretes, les vorades estan trencades, i és 
fa difícil per a les persones grans transitar-hi, cosa que fa que hagin d’anar 
acompanyades, perquè, a més, hi ha molta circulació de cotxes i motos, que 
van a velocitats superiors a les autoritzades en carrers normals. 

•  Seria interessant saber què fan els municipis veïns de l’àrea metropolitana en 
matèria urbanística. 

 
 
INTERVENCIONS DEL SR. JUSTO GARCÍA 
 
 

•  El PRAIH comportarà una augment de la qualitat urbana general de la ciutat, 
amb més zones verdes i més equipaments. També permetrà crear, abans del 
2010, 8077 habitatges en els sectors en transformació, amb un augment 
estimat de la població de 21.920 habitants. Hi ha la possibilitat de destinar una 
part important  de la construcció  a habitatges de protecció oficial.  

• El PRAIH és una proposició de criteris. S’hauria de fer una modificació del Pla 
general metropolità. El sòl es privat i els promotors haurien de proposar les 
modificacions al Pla general pertinents a l’Ajuntament. 

•  La catalogació dels edificis ha durat molts anys, i s’han fet moltes aprovacions, 
Cosmetoda és al catàleg. En els sectors que continguin edificis industrials o de 
qualsevol altra mena catalogats al Pla especial de protecció del patrimoni 
arquitectònic de l’Hospitalet, les noves ordenances hauran de respectar la 
visualització i realçar, si s’escau, la presencia de l’edifici catalogat. 

•  Hi ha la possibilitat d’enllaçar la rambla Just Oliveras i la rambla de la Marina 
mitjançant una actuació de transformació dels actuals polígons industrials. Així, 
hi hauria una gran rambla urbana contínua de més de dos quilòmetres de 
llargària.  

• El soterrament i el cobriment de les vies de ferrocarril de la RENFE de les línies 
de Vilanova i de Vilafranca és una de les actuacions previstes més 
transcendents per a l’Hospitalet. 

•  El PRAIH és una iniciativa municipal que proposa el canvi de planejament 
urbanístic en un conjunt de 15 sectors: 1. Trinxet, 2. Cosme Toda, 3. 
Provençana, 4. Clot del Tren, 5. Travessia Industrial,6. Matacavalls, 7. Rambla 
del Mig, 8. Leonardo da Vinci, 9. Rosalía de Castro, 10. Camí de la Riereta, 11. 
Vanguard, 12. Julià, 13. Francesc Moragas, 14. Riera del Frares, 15. Famadas. 

•  L’indústria s’ha anat transformant, la tendència ha estat reubicar-la. S’hauria de 
facilitar a l’empresa que fes aquest pas. 

 
 
INTERVENCIONS DEL SR. MANUEL ZAROBE 
 
 

• El Pla de renovació d’àrees Industrials supera la A21L , pel que fa a planificació 
urbanística. 

•  Quan es fan els plans urbanístics, es té en compte la mobilitat perquè tots els 
fa l’Agència de Desenvolupament Urbà ( ADU), que ha fet també, el Pla 
Director de Mobilitat. 
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•  Caldria modificar la ciutat amb plans globals que utilitzin el planejament 
urbanístic existents o les modificacions ja proposades. 

•  Carrefour ha presentat la documentació que li correspon. Com en el cas de 
totes les activitats de nova creació (es requereix una documentació diferent 
segons l’activitat) s’aplica la llei i el Reglament de la Llei 3/1998, de 27 de 
febrer de la intervenció integral de l’administració ambiental, i l’Ordenança 
d’activitats. 

•  El procés de participació del Pla d’acció local seguirà estant obert a tothom. 
•  Pel que fa a la contaminació, les indústries segueixen patrons molt diferents, i 

és que les empreses de nova creació compleixen les noves lleis 
mediambientals, però hi ha empreses antigues que sembla que no tenen 
solució i és gairebé impossible adaptar-les a la normativa actual. 

 
 
INTERVENCIONS DEL SR. ALFONS SALMERÓN 
 
 

•  Caldria que una persona del grup fos la redactora para el Fòrum Ambiental. 
•  Hi ha una revista de medi ambient que es diu L’H Sostenible. Hi podeu publicar 

articles i proposar-hi idees. 
 
 
NTERVENCIONS DE LA SRA. CARMEN DOMÍNGUEZ 
 

•  S’han fet 1.400 enquestes. Encara hi estem treballant i en falten algunes per 
introduir.  Properament  (a finals d’octubre o mitjan novembre) podreu veure 
l’informe i el tractament estadístic a la pàgina web.  

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 

• Conclusions de l’enquesta sobre mobilitat per a treballadors del polígon 
pedrosa 

• Proposta de modificació de la línia 79. 
• Implementació de polítiques actives per a la millora de la mobilitat dels 

treballadors del polígon Pedrosa. 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 7 d’octubre de 2002 
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ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Grup Temàtic I: Mobilitat i Territori 
 
 
DIA: 28 d’octubre de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern de l’Ajuntament de l’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient 
Sr. Manuel Zarobe 
Sr. Alfonso Salmerón 
Sra. M. Carmen Domínguez 
Sra. Montserrat Pardo Aparisi 
Sra. Glòria Laviga Merel 
Sra. Carmen Anna López Vailo 
Sr. Juan Salvadó Casas 
Sra. Laia C. Viñolas 
Sr. José Àngel Burriel 
Sr. Miquel Lluch 
Sra. Eva M. Paz 
Sr. José Gama 
Sr. Carlos Enrech 
Sr. Jordi Pérez 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque. 
• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Explicació a càrrec del Sr. Alfonso Salmerón del Fòrum Ambiental. 
• Explicació a càrrec del Sr. José Àngel Burriel de la proposta dels carrils bici a 

l’Hospitalet. 
• Elecció del redactor/a del grup. 
• Intervenció dels assistents per de tal fer aportacions sobre els temes treballats. 
• Resposta dels tècnics a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del Sr. Ramon Luque que proposa una altra reunió amb la 

redactora del grup per tal d’establir els temes que presentarem al Fòrum 
Ambiental. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES 
 
 

•  Abans del Fòrum Ambiental s’hauria de fer una altra reunió amb el grup perquè 
la redactora exposi tots els temes que vol tractar i li donin el vistiplau.  
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•  Caldria establir una setmana amb tallers, i recollir les conclusions dels grups i 
estudiar les sis línies estratègiques. Serien dos dies a la tarda i les conclusions, 
el dissabte. També hi haurà un taller sobre l’experiència d’un altre Ajuntament. 

•  La Sra. Glòria Laviga es va oferir com la redactora del grup amb el consens de 
tots els assistents. 

•  S’haurien d’adoptar mesures, per tal d’evitar possibles accidents de trànsit i 
atropellaments a l’accés a la nova instal·lació del Carrefour de Granvia Sud. El 
personal travessa la Granvia pel mig, amb el corresponent risc d’accidents que 
això suposa.  

•  Falten propostes del grup per presentar al Fòrum. 
 

INTERVENCIONS DEL SR. MANUEL ZAROBE 
 

•  Els condicionants tècnics tenen un paper clau a l’hora de posar en 
funcionament el carril bici, ja que els carrils bici poden ocupar la calçada 
i s’haurien de disminuir les voreres i això podria no agradar a força gent. 

•   Caldria fer una proposta al Consell de la Sostenibilitat sobre com serà el 
Fòrum. La proposta hauria d’incloure les dates previstes per a la posada 
en marxa del Fòrum. 

•   Al Fòrum es presentarà el document definitiu del Pla d’acció local. 
•   El Pla d’acció local és un document obert a la ciutadania. 
•  Una vegada aprovada l’Agenda 21, es podrien fer tallers amb el Consell  
de la Sostenibilitat. 
•  Caldria una revisió anual del Pla d’acció local. 
• Seria convenient que algú de la Diputació expliqués com organitzar el 

Fòrum. 
 
INTERVENCIONS DEL SR. RAMON LUQUE 
 

•  Com penseu que és el Fòrum? 
•  Després del Fòrum, el Consell revisarà el Pla d’acció local i, més 

endavant, l’aprovarà el Ple. 
•  Cal fer un escrit al tinent d’alcalde de l’Àrea de Seguretat Ciutadana i a la 

regidora del districte de Granvia Sud, perquè adoptin mesures a fi que la 
gent no travessi la Granvia pel mig. 

•  La proposta dels carrils bici que van presentar José Àngel i Carmen 
Anna és sostenible, té un horitzó temporal, juga amb la morfologia de la 
ciutat i el grup l’haurà d’acceptar i presentar al Fòrum. També s’ha fet 
arribar a Ole Torson. 

 
MATERIAL ENTREGAT 
 

• Conclusions de l’enquesta sobre mobilitat per a treballadors del polígon 
Pedrosa 

• Proposta de modificació de la línia 79. 
• Implementació de polítiques actives per a la millora de la mobilitat dels 

treballadors del polígon Pedrosa. 
•  Proposta dels carrils bici 

 
L’Hospitalet de Llobregat, 28 d’octubre de 2002 
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ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Grup II Recursos i Contaminació urbana 
Grup III: Comportament Social 
Grup IV: Activitats Econòmiques 
 
 
DIA: 18 de novembre de 2002 
HORA: de 19 a 21.15 h 
LLOC: Sala de la Comissió de Govern 
 
 
ASSISTENTS: 
 
 
Sr. Manuel Zarobe 
Sr. Alfonso Salmerón 
Sra. M. Carmen Domínguez 
Sra. M. Lourdes Pallàs Pallàs 
Sr. Fernando Martínez Moreno 
Sr. Joan Salvadó 
Sra. Eulàlia Navarro Deu 
Sr. Oscar Torres  Cals 
Sr. Jordi Pérez Vázquez 
Sr. Genis Pascual 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Manuel Zarobe, coordinador de l’Oficina de Medi 
Ambient. 

• Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
• Explicació del Fòrum Ambiental a càrrec del Sr. Manuel Zarobe i del Sr. Alfonso 

Salmerón.  
• Aportacions d’alguns assistents, sobre el tema treballat. 
• Resposta, per part del Sr. Manuel Zarobe, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda per part del Sr. Alfons Salmerón. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES 
 
 

• Proposta perquè el Fòrum Ambiental es faci un divendres a la tarda i un 
dissabte al matí. 

• En la línia estratègica 5 hi haurà d’incloure un programa d’elaboració d’un 
registre bàsic d’antenes de telefonia mòbil”. 

• L’Ecoteca i l’Ecopart estan en funcionament?. 
• La ciutat de Barcelona tindrà un autobús d’hidrogen l’any que ve. 
• Hi ha instal·lacions fotovoltaiques a l’Hospitalet? 
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• Caldria que els temes de medi ambient arribessin als centres escolars, per 
exemple, a través de cursets, vídeos etc. 

• Caldria informació de la campanya de residus per als immigrants. 
• Caldria instal·lar una deixalleria fixa en un parc. 

 
 
INTERVENCIONS DEL SENYOR ZAROBE 
 
 

•  L’Ecopart està en funcionament, però l’Ecoteca no. Hi ha la possibilitat que 
s’instal·li a Tecla Sala. 

•  El combustible del futur és l’hidrogen. 
•  Hi ha plaques fotovoltaiques instal·lades al polígon Pedrosa, a la escola Joan 

Miro i en tres clubs de petanca. L’any que ve es començaran a instal·lar al 
CEMFO, i als edificis municipals: carrer Migdia, de la plaça de l’ Ajuntament i a 
la Farga. 

•  El Decret 1048/98, d’utilització d’energia, obliga les companyies elèctriques a 
comprar l’energia fotovoltaica. 

•  Hi ha subvencions per a la instal·lació de les plaques, però les paguen quan ha 
finalitzat l’obra. 

•  El problema és l’ emmagatzematge de l’energia fotovoltaica. 
•  La deixalleria necessita vigilància i no es pot instal·lar a qualsevol lloc, Es va 

pensar per als ciutadans, no per a les empreses. 
•  Invitació a tots els grups de treball a la jornada d’ecotaxes el proper dia 11 de 

desembre a La Farga. 
 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 
Actes de les darreres reunions dels tres grups de treball esmentats anteriorment. 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 18 de novembre de 2002. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Districte VI- Bellvitge - Gornal 
 
DIA: 4 de juliol de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Rambla Marina 232, altell 
 
 
ASSISTENTS: Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Antonio Bermudo 
Avila (tinent d’alcalde Districte VI)  Manuel Zarobe, Anna Llobet (Eco.Estudis), M. 
Carmen Domínguez, Domingo Moreno, Paco Luque,  Antonia Hernández Gasó,  Emili 
Sacas Wendt (TOT Bellvitge), Mateo Revilla Fuentes (AAVV Bellvitge), Cinta Forcadell 
Fuentes (Comissió de Festes Gornal), Andrés Tanoyo (Can Trias), Francisco Hidalgo 
Bonilla, M. Calmen Gascón Romero (C.C.Andaluz “Blas Infante”, Esteban Jimenez  
( Dinámica Cultural), Ferran Vives (Comissió de Festas i AAVV), Santiago Martinez, 
Paulino Gonzalez (Club de Bolos el Negrillón), José Antonio Montoya (Comissió de 
Festas), Ovidio Rios (Associació Ciclista Bellvitge). 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Antonio Bermudo Avila, tinent d’alcalde                  
Districte VI. 
• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció, a càrrec d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 

l’Auditoria de l’Hospitalet i projecció de transparències per explicar els punts 
més rellevants de la prediagnosi. 

• Intervenció de molts dels assistents, per tal fer aportacions sobre el tema 
treballat. 

• Resposta dels regidors i dels tècnics, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec dels regidors. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 
 

• Hi haurà recirculació d’aigua dins de les cases? 
• Cal considerar els residus comercials a part. No es poden comptabilitzar amb 

els de la població en general. 
• El % de parcs a Bellvitge que apareix a la prediagnosi és massa alt. 
• Hi ha més cotxes que els que diu l’estudi, doncs els carrers estan plens. 
• No hi ha pantalles acústiques a Granvia, al seu pas per El Gornal. 
• Hi ha un bany galvànic que contamina molt. 
• Els contenidors de selectiva vessen 
• Hi ha racons molt bruts 
• S’han de posar molts més arbres però que no ocasionin problemes 
• Per què s’han retirat els contenidors del carrer França? 
• Hi ha rates al parc doncs hi ha escombraries escampades. 
• Els arbres es planten però no es reguen i es moren. 
• S’ha de tenir més cura amb els gossos. 
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• Les indústries tiren molt paper en els contenidors 
• Els contenidors nous estan mal col·locats (parades de taxi...) 
• Es podria obligar als fabricants de garrafes que les facin plegables. 
• Hi ha molta gent que no fa servir els serveis de recollida de residus de manera 

correcta. 
 

 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR RAMON LUQUE: 
 

• La col·locació dels contenidors s’ha de tractar des del barri. 
• Hi ha enquestes per tothom. Cal que les ompliu per tal de fer l’auditoria més 

plural. 
• Es poden fer xerrades específiques a les entitats. 
• S’ha creat el districte VII que és el polígon Pedrosa (Granvia Sud). És el 

districte econòmic de la ciutat. Ens fa canviar les dades de densitats, etc., del 
districte VI. 

• L’Hospitalet té realment 1’2 vehicles per llar. L’índex metropolità està en 1’4. 
• No caldran pantalles  acústiques al Gornal, a la zona de La Gran Via, doncs hi 

haurà la depressió de la mateixa. 
• S’han de potenciar els voluntaris ambientals. 
• Es rescatarà el servei de recollida selectiva que actualment té l’Àrea 

Metropolitana, per passar a ser una gestió municipal. Però encara passarà 
força temps doncs cal complir molts tràmits. 

• Els arbres es plantaran segons un estudi i està contemplat en el Pla de 
mobilitat. 

• Les aigües del freàtic poden regar molts parcs i poden fer molta neteja viària. 
Actualment s’ha hagut de parar pel problema de la legionela. Però en un futur 
ens pot arribar a sobrar aigua.  

• S’està treballant per tal de que els gossos portin xic i morrió. La policia ha 
passat 85 expedients en dos mesos per temes de defecacions de gossos, 
doncs està regulat per ordenança. 

• El Pla de mobilitat preveu un carril bici. 
 

 
INTERVENCIOSN DEL TINENT D’ALCALDE SR. ANTONIO BERMUDO 
 

• Les dades de població, zones verdes, superfície.... han variat doncs s’ha creat 
un nou districte que és el Polígon Padrosa. 

 
MATERIAL ENTREGAT:   
 

Carpeta amb còpies de les transparències passades durant la reunió i una 
enquesta. 
 

 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 8 juliol de 2002 
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ACTA DE REUNIÓ DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
 

Districtes i grups de treball 
 

 
 
DIA: 17 d’octubre de 2002 
HORA: 19:30 h a 21 h 
LLOC: Sala de plens de l’Ajuntament  
 
 
ASSISTENTS: 
 
. Sr. José Antonio Molina Flores, tinent d’Alcalde de l’Àrea  
d’Urbanisme, Medi Ambient i Habitatge. 
. Sr. Ramon Luque i Porrino, regidor delegat de Medi Ambient. 
. Sra. Anna Llobet, d’Eco- estudis. 
. Sr. Albert Tejero, d’Ambio. 
. Sr. Antonio Bermudo Àvila, regidor del districte VI. 
. Sra. Fernanda Sánchez, regidora delegada del districte IV i V. 
. Sr. Toni García. 
. Sra. Carmen Domínguez 
. Sr. Paco Luque 
. Sra. Ana Benítez 
. Sra. Damaris Sojo 
. Sr. Joan Pascual 
. Sr. Adela Losa 
. Sr. Jordi Pérez 
. Sra. Lourdes Pallàs 
. Sr. Ferran Liesa 
. Sr. Albert Martínez 
. Sra. Liliana Fracasso 
. Sra. Angelina Vilella 
. Sr. Sergi Casals 
. Sra. Palmira Pascual 
. Sr. Àngel Casamayor 
. Sra. Eulàlia Navarro 
. Sra. Maria Tenorio Parra 
. Sra. M. Carmen Vera 
. Sra. Eva Maria Paz Pérez 
. Sr. Jaume Barris 
. Sr. José Luis Casanova 
. Sr. Salvador López Ayllon 
. Sr. Eduard Redondo Iglesias 
. Sra. Maria Barrero Fernández 
. Sr. Jaime Luque Lara 
. Sra. Adela Luque Lara 
. Sr. Raúl Domínguez 
. Sra. Ingrid Roda del Cuerpo 
. Sra. Montse Manresa Martínez 
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. Sr. Carlos Santacana 

. Sra. Montserrat Pardo Aparici 

. Sr. David Alloza Montoya 

. Sr. Lluís Esteve Garnés, d’Akwaba 

. Sr. Miquel Lluch 

. Sr. Manuel R. Ortiz Marchena 

. Sra. Dolores Arcas 

. Sra. Carmen Mogués 

. Sra. Maria Aroca 

. Sr. José Àngel Burriel 

. Sra. Glòria Laviga 

. Sr. Oscar Torres 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
 

• Benvinguda a càrrec del senyor Molina, tinent d’alcalde. 
• Introducció, per part del senyor Luque, regidor de Medi Ambient  
• Exposició d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a l’Auditoria 

de l’Hospitalet i exposició de transparències per explicar els punts introduïts per 
la participació ciutadana i unes imatges resum del procés d’A21L. 

• Aportació d’alguns assistents, sobre el tema treballat. 
• Resposta, del tinent d’alcalde i del regidor, a les intervencions. 
• Cloenda. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES 
 
 

• S’han determinat els punts del nivell freàtic? Es pot captar aigua per regar i per 
a la neteja viària? 

• Els carrers estan molt bruts. 
• Què es farà amb la matèria orgànica? 
• Hi ha molts cotxes abandonats. 
• Quan sortiran els resultats de les enquestes? 
• Per què es tallen els arbres dels carrers quan hi ha obres? 
• Què es fa amb el paper i el vidre dels contenidors? 
• No hi ha prou zones de càrrega i descàrrega. Això té com a conseqüència que 

alguns vehicles descarreguin al mig del carrer, fet que comporta retencions i 
soroll. 

• Hi ha d’haver mesures per a reduir el soroll de les motos i els cotxes. 
• Hi ha deficiències en els carrils bici previstos en el Pla de mobilitat. 
• Els carrils bici seran segurs? 

 
 
 
INTERVENCIONS DEL TINENT D’ALCALDE 
 
 

• L’Ajuntament de l’Hospitalet ha treballat molt el tema de l’aigua de les capes  
freàtiques. S’han posat en marxa diversos sistemes per captar-ne. D’aquí a 
quatre o cinc anys, tota la ciutat podrà regar amb l’aigua de les capes 
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freàtiques. L’aigua és de molta qualitat, però no és potable, i per seguretat cal 
tractar-la. 

• La recollida selectiva que s’està portant a terme l’àrea metropolitana és 
insuficient. Quan s’acabi el conveni s’estudiarà que pugui ser de gestió 
municipal. 

• Els mobles són un problema. Hi ha un servei de recollida addicional treballant 
però no n’hi ha prou. 

• Si els arbres poden viure s’aprofiten i es canvien de lloc. Però quan estan 
malalts, tenen cops, no és rendible, no es fa. 

• Els temes relatius al carril bici es treballaran més a fons. 
 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR 
 
 

• El nivell freàtic està molt alt crea molts problemes en les obres. 
• Les 1400 enquestes sortiran al novembre. Les enquestes han estat 

contestades per a gent molt jove. 
• Les qüestions relacionades amb els carrils bici s’aniran debaten amb el grup de 

treball de Mobilitat i territori. 
• Tots els documents de l’Auditoria estan a disposició de tothom. 
 
 
 

 
L’Hospitalet del Llobregat, 17 d’octubre de 2002 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

COLLBLANC-LA TORRASSA 
 
 
DIA: 25 de juny de 2002 
HORA: de19 a 21 h 
LLOC: Mare de Déu dels Desemparats, 87 
 
 
ASSISTENTS: Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), M. Carmen 
Domínguez, Anna Llobet (Eco.Estudis), Antonio Orellana, Emilio      Fuentes      Burgos  
(Mercado Collblanc exterior), Salvador López Ayllon (PPP la Marquesa), Antonio Papio 
Pujol (Peña Petanca Terra Alta), Vicente Raúl Ramirez (Casals Progrés), Esther 
Andujar Moreno (Amigas del Torrente Gornal), Remei Gras Artola (AMPA IES Eugeni 
D’ors), Susi Fernández Palomo  (AMPA IES Eugeni D’ors), José Rodriguez Tena  
(Associació de Veïns Collblanch-Torrassa), Tomás Martí Escriche (Penya 
Barcelonista) Diego A. López Hdez ( ADRA) Manuel Aguilera Ortiz (Casa de Baena), 
Lluis Esteve Garnés (Fundació AKWABA),  Jesús Gascón (Centre Aragonés), 
Leonardo Gago (Penya Petanca Terra Alta). 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció a càrrec de la regidora 
• Introducció a càrrec d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 

l’Auditoria de l’Hospitalet i projecció de transparències per explicar els punts 
més rellevants de la prediagnosi. 

• Intervenció d’alguns assistents, per tal de fer aportacions sobre el tema 
treballat. 

• Resposta dels regidors a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del regidor. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 
 

• A la deixalleria mòbil no hi ha personal. 
• Les motos fan molt soroll, sobretot a la nit. A més passen per zones de 

vianants. 
• Les obres fan molt soroll. 
• Els contenidors de recollida selectiva es recullen amb poca freqüència i 

malament, per això els usuaris en rebutgen la  utilització. 
• Hi ha molts escossells sense arbres. 
• Hi ha problemes amb els gossos. 
• Els contenidors ocupen petits espais verds necessaris i bàsics. 
• No hi ha policia 
• Els contenidors estan mal col·locats 
• Els autobusos són massa grans i passen amb poca freqüència. 
• Hi ha punts on els contenidors són insuficients. 
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• Cal fer més control en la recollida selectiva. 
• Cal fer una campanya potent en el camp de la recollida de residus. Hi ha 

població nova al barri que desconeix els serveis i cal fer campanyes de 
recordatori. S’ha de fer en diverses llengües. 

• Hi ha ordenança d’energia solar? 
• Quines mesures es preveuen en temes de soroll? Hi ha solucions? 
• La nova contracta de recollida de residus es veu deteriorada pel mal 

funcionament de la recollida selectiva. 
• Els contenidors no queden sempre situats al mateix lloc després del seu 

buidatge. 
• No es poda ni es fumiga l’arbrat. 

 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 
 

• Les deixalleries mòbils han de comptar amb personal per a assessorar els 
usuaris. 

• S’han d’anar fent campanyes per a fomentar les deixalleries. 
• El nou Pla de Mobilitat preveu tres tipus de carrers: vials de mobilitat 

interurbana, carrers de comunicació interna, carrers interns de barri. Cada tipus 
de vial tindrà el seu tractament, per exemple els carrers interns de barri seran 
de prioritat invertida. Les primeres experiències seran a Collblanc. 

• Cal senyalitzar els llocs on s’han de col·locar els contenidors. 
• S’estan fent gestions per tal  que la recollida selectiva que en aquests moments 

és competència de l’Àrea, retorni a l’Ajuntament. 
• Els arbres que hi ha en la majoria de carrers no són els més adients. S’ha fet 

un estudi per a determinar les espècies a plantar en un futur. 
• El transport públic de l’Hospitalet millorarà molt. En quatre anys tothom es 

podrà moure per la ciutat sense transport privat. Hi haurà un transport nord-sud 
de metro (línia 9 i dues noves línies d’autobusos). Es farà el soterrament de la 
RENFE. També es farà una nova estació a la línia blava i les línies actuals 
milloraran en itineraris i horaris. 

• Cal fer campanyes informatives com a recordatori. 
• Es té preparat un esborrany d’una nova ordenança que farà referència a 

l’energia solar. Actualment ja existeixen diversos projectes municipal que 
funcionen amb energia solar. 

 
 
INTERVENCIONS DE LA REGIDORA: 
 

• Els dimecres hi ha servei de deixalleria mòbil a 4 punts del districte. 
• Les zones que s’estan urbanitzant tindran paviment no sonor. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT: 
 
Carpeta amb còpies de les transparències passades durant la reunió i una enquesta. 
 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 25 de juny de 2002 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADAN A 
 
SANT JOSEP – CENTRE - SANFELIU 
 
 
DIA: 27 de juny de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: Rambla. Just Oliveres, 21 
 
 
ASSISTENTS: Sr. Ramon Luque (regidor delegat de Medi Ambient), Sr. Alfons Bonals 
i Florit ( tinent d’alcalde Districte I),  Sr. Manuel Zarobe, Sra. Anna Llobet (Eco.Estudis) 
Sr. José Gamma  (AAVV del Centre),        Sr. Juan Jiménez,     Sra. Mercedes Soler, 
Sra. Paqui   Baena,     Sr. Manuel Piñar  (AAVV Sant Josep),   Sr. Vicente   Estupiña  
(Associació Comerciants Mercat Sant Josep), Sr. Toni García (Els Verds), Sr. Juan 
Navarro ( Club Petanca Sanfeliu), Sr. Vicente Díaz, Sr. Josep Alarcos (AAVV San 
Feliu), Sr. Felip García (Grup els Play- Back), Sra.  Inés López (Associació Pro 
Residència Gent Gran), Sra. Susana Izquierdo,    Sra. Rosa Sans    (Entitats de Foc de 
l’H),       Sr. Manuel Tena (Associació Pro Residència Gent Gran), Sra. Eulàlia Batet (El 
Casalet), M. Lourdes Pallàs( Els Verds l’H). Sr. Josep Boix Monzón (Associació Gent 
Gran L’H Centre), Sr. Antoni Mesa Pallar (Gent de Pau), Sr. Antoni Rodríguez (AMPA 
IES Mercè Rodoreda), Sr. Juan Duran Macias ( ARC Vell Can Bori), Sr. Fèlix Redondo 
( AAVV Centre), Sr.Francisco Navarro (AMPA CEIP Estel Can Bori).  
  
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 
 

• Introducció a càrrec del tinent d’alcalde del Districte I, Sr. Alfons Bonals i Florit. 
• Introducció a càrrec del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció a càrrec d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 

l’Auditoria de l’Hospitalet i projecció de transparències per explicar els punts 
més rellevants de la prediagnosi. 

• Intervenció d’alguns assistents per tal  de fer aportacions sobre el tema 
treballat. 

• Resposta, dels regidors, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec dels regidors. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 

• Distribució de contenidors poc encertada. Els contenidors de recollida selectiva 
estan dispersos. Cal una recollida amb més freqüència. 

• No es reguen prou els carrers i estan bruts. 
• Falta informació sobre els residus atípics. 
• Hi ha mobles apilats a força llocs. 
• Cal fer campanyes de sensibilització. 
• Cal que la policia passi més sovint. 
• Molts industrials utilitzen els contenidors urbans. Cal posar contenidors 

específics per als industrials. 
• Calen més campanyes. 
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• Cal més implicació de la guàrdia urbana. Cal que la guàrdia urbana comuniqui  
les negligències ambientals. 

• Es bàsica la sensibilització social per assolir els objectius. Cal fer campanyes i 
sobretot des de les entitats. 

• Les entitats han d’obligar a l’administració. 
 

 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR Sr. Ramon Luque: 
 
 

• La nova contracta de residus preveu la recollida de la matèria orgànica. S’anirà 
iniciant per barris al llarg de l’any.  

• Altres aspectes de la nova contracta: 
• Camions nous: menys soroll i menys contaminació atmosfèrica. 
• Contenidors nous: més volum i menys espai. 
• Més neteja viària, ja que els operaris que no s’han de dedicar a la recollida del 

rebuig, es dediquen a la neteja viària. 
• Les aigües residuals aniran el 100% a la nova EDAR. 
• S’amplia el servei de deixalleria, amb dues de mòbils. 
• Nou servei de recollida de línia blanca, a domicili com la dels mobles. 
• L’Ajuntament vol recuperar la contracta de la recollida selectiva en àrees 

d’importació (paper i cartó, vidres i envasos lleugers, que actualment l’està 
portant a terme l’Àrea Metropolitana. 

• Els comerços no col.laboren gaire en la recollida de residus. Cal fer una 
campanya de sensibilització. 

• La guàrdia urbana està per a fer complir les ordenances. Quan tinguem 
ordenances ambientals , també les farà complir.  

• Actualment la guàrdia urbana ha de cobrir les mancances d’altres serveis. 
D’aquí a un temps podrem tornar a  tenir policia verda. 

• Hi haurà una reunió a partir del mes de setembre per a recollir les vostres 
opinions. 

 
 
INTERVENCIONS DEL TINENT D’ALCALDE, Sr. Alfons Bonals i Florit: 
 
 
Tenim una ciutat complicada que cal anar-la millorant entre tots per tal  que les 
generacions futures la tinguin millor. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 
 
Carpeta amb  tot el recull de transparències que resumeixen la feina feta fins a la data. 
 
 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 25 de juny de 2002 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
DISTRICTES IV I V- PUBILLA CASAS – FLORIDA – CAN SERRA 
 
DIA: 9 de juliol de 2002 
HORA: de 19 a 21 h 
LLOC: c. Iberia, 2 
 
 
ASSISTENTS: Ramon Luque Porrino (regidor delegat de Medi Ambient), Mario Sanz 
(tinent d’alcalde de l’Àrea de PC i PS i dels districtes IV-V), Fernanda Sánchez 
(regidora delegada districte IV-V), Manuel Zarobe, M. Carmen Domínguez Anna Llobet 
(Eco.Estudis), Antonio Bejarano Póvea (CPFlorida), Juan Antonio Álvarez (Projecte 
Gran Simio España), Francisco Padilla(Casal de Gent Gran la Florida), Àngel Madrigal 
Alarcón(AMPA IES Torras i Bages), Inma Martos López (Comissió de Festes la 
Florida), Manuel Álvarez Domínguez, Mònica Rodríguez Millán (CEMFO), Xavier 
García   Ramos, José  Murillo  Tejada (Parròquia  Casal), Joan  Vázquez  Soler 
( Associació Esportiva L’H), Jaume Barris( Fundació Companys Socials), Jaume Barris 
Font, Gregòria Ocha Bodero (AAVV Pubilla Casas), Narvi Valero Moreno (Esplai 
Pubilla Cases Can Vidalet), Julian de Blas ( ACR Tanguilla y Bolos Florida), Luís 
Álvarez Serrano ( Associació de la Gent Gran), Luis Pozo ( Comissió de Festa Pubilla 
Casas), Emili Martínez La Rosa (Pensionista Pubilla Casas), José Bravo (Grup de 
Festes Can Serra), Hipòlit Gimeno, Felip Osuna, Isabel Cañizares, (Rocieros de l’H), 
Paco Ramírez (AMMA).    
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Mario Sanz, tinent d’alcalde de l’Àrea de PCI PS i 
dels districtes IV-V i del Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 

• Introducció, a càrrec d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a 
l’Auditoria de l’Hospitalet i projecció de transparències per explicar els punts 
més rellevants de la prediagnosi. 

• Intervenció de molts dels assistents, per tal de fer aportacions sobre el tema 
treballat. 

• Resposta dels regidors i dels tècnics, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec dels regidors. 

 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 

• S’escoltarà a la població? 
• Quines entitats hi ha avui presents? 
• Podríem tenir les dades específiques del barri? 
• Aquesta auditoria va dirigida als escolars? 
• Cal reglament sancionador per a cotxes i motos. 
• Calen campanyes específiques per als joves, ja que són els que creen els 

problemes. 
• Les bosses de plàstic contaminen molt. Per què no anem a comprar amb 

cabàs? 
• No contaminen només els joves. TOTS contaminem. 
• Cal actuar sobre el tema de brutícia de gos. 
• Cal que tots ens fem nostres els problemes ambientals.  
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• Cal que la informació de l’auditoria arribi a tothom, no només a les entitats. 
• Hi ha zones verdes  de propietat privada o de la Generalitat, que ningú en té 

cura. 
•  Cal treballar amb el tema de la N-II. 
 
 

 
INTERVENCIONS DEL TINENT D’ALCALDE MARIO SANZ 
 

 
• Hi ha internet gratuït a les biblioteques i als centres culturals, per tal que tothom 

pugui treballar amb les dades ambientals penjades a internet. 
• S’ha de treballar AMB els ciutadans. 
• A l’Hospitalet pel Civisme hem treballat amb les escoles i ha estat positiu. 
• Som l’Ajuntament amb més participació. 
• Els arbres de l’IES Torres i Bages són de l’IES i de la Generalitat, no de 

l’Ajuntament i per tant l’Ajuntament no pot actuar-hi. 
 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR RAMON LUQUE 
 

• Cal que tothom col·labori i ho faci al nivell que vulgui. 
• Hi ha voluntat política d’escoltar a la població. 
• Les dades del barri són a la plana www, però si algú vol pot demanar-ne una 

còpia del document descriptiu. 
• Hi ha programes d’educació ambiental específics per a les escoles, però en 

calen més. 
• L’auditoria ens diu que calen més entitats vinculades en temes ambientals. 
• La guàrdia urbana seguirà el compliment de les ordenances. 
• Tenim una revista, una radio, una TV local... són canals importants per a la 

divulgació de temes ambientals. 
• Cal que per barris o d’altres maneres, s’organitzi la població per a participar 

amb els temes ambientals. 
• Es pot fer una sortida per a visitar els equipaments ambientals 
• A partir del setembre parlarem de solucions (Pla d’Acció) i no tant de diagnosi. 
• Cal omplir enquestes per tal de que la participació sigui màxima. 

 
MATERIAL ENTREGAT   
 

Carpeta amb còpies de les transparències passades durant la reunió i una 
enquesta. 
 

 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 10 de juliol de 2002. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
DISTRICTE III: SANTA EULÀLIA I GRANVIA SUD 
 
 
DIA: 11 de juny de 2002 
HORA: de19 a 21 h 
LLOC: c/ de Santa Eulàlia,  60  
 
 
ASSISTENTS: Ramon Luque (regidor delegat de Medi  Ambient), Anna Maria  Prados 
( regidora delegada d’Habitatge i del Districte III), Alfons Salmerón, Manuel Zarobe, M. 
Carmen Domínguez, Anna Llobet (Eco.Estudis), Dámaris Sojo García ( IES Santa 
Eulàlia), Anna Benítez Lázaro( IES Santa Eulàlia), Joan Pascual Molina ( IES Santa 
Eulàlia), Mercè Ribera, Carme Llitjós Pascual ( IES Santa Eulàlia), Adela  Losa  Barrón 
( Associació de veïns Ildefons Cerdà de Granvia Sud), Carmen Guil, Lolita Delgado, 
Maria Dolores Muñardo, Teresa Nieto, Carmen Castaño, M. Pilar Arévalo, Isabel 
Mateos, Maria Benítez, Mercedes Aznar, Carme Durany, Pilar Clarer, Mercè Marques, 
Gimeno, Rosa M. Masip de la Rica, Rosa Meñosas, Maria Roca Sancho, Rosa Torres, 
Elvira Benítez ( Grup de Dones Santa Eulàlia) Lourdes Targarona ( Associació 
Geociències) Carmen Martínez, Josep Font i Mañá, Luchi Cavaller (col·lectiu de 
Pintura Santa Eulàlia), Ramon Carreira (Comissió de Festes), Aurora Pérez, Conchita 
Gómez ( Agrupació Vecinal Santa Eulàlia 2), José González  ( Sociedad Pajaritos 
Santa Eulàlia),   Abdeslam  Sabban    ( Associació Cultural Árabe), Josep    Augue 
( Associació Esportiva Santa Eulàlia) Maria Abadí ( Escola Prat de la Manta). 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: el desenvolupament de la reunió ha estat: 

 
• Introducció a càrrec de la Sra. Anna Maria Prados, regidora de districte i del     
• Sr. Ramon Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció, a càrrec d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data a   

l’Auditoria de l’Hospitalet i projecció de transparències per explicar-ne els punts 
més rellevants. 

• Intervenció d’alguns assistents, per tal de fer aportacions sobre el tema        
treballat. 

• Resposta del regidor, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda a càrrec del regidor. 

 
 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS I CIUTADANES: 
 

• Santa  Eulàlia és una de les entrades a Barcelona, a causa del volum de trànsit 
algunes vegades no es pot creuar el carrer. 

• Cada dilluns al matí hi ha els carrers nets i regats i passa poca estona que ja hi 
torna a haver papers. 

• No es veu el senyal de trànsit de l’Av. Carrilet a causa d’unes obres. 
• Algú trenca els vidres de les tanques publicitàries. 
• Els autobusos de la parada dos fan molt de soroll i fum. 
• Els parcs estan molt deixats, sobretot el de l’Alhambra. 
• Els autobusos aniran amb gas properament? 
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• No hi ha transport públic que connecti Granvia Sud amb Santa Eulàlia, ni amb 
la resta de municipi. 

• Cal posar un fort impost als propietaris dels gossos per compensar el que 
embruten. 

• Cal prohibir tenir gossos als pisos. 
• Els “orins” dels gossos no es poden recollir, cosa que produeix molta brutícia. 
• A Granvia Sud no hi ha nit-bus. 
 

 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 
 

• A Santa Eulàlia es començarà a recollir la matèria orgànica a l’octubre. A partir 
del 31 de desembre de 2003, es farà la recollida a tota la ciutat. 

• S’ha de millorar el comportament cívic global. 
• Els parcs són l’únic medi natural del municipi. Potser caldria tractar-los diferent. 
• Es Milloraran  els nous recorreguts i els horaris de les línies d’ autobusos. 
• Hi haurà dues noves línies d’autobusos que connectaran la ciutat de nord a 

sud. Es valoraran positivament les ofertes que prevegin els autobusos amb 
gas. 

• Un impost per als amos dels gossos no és la solució, ja que sempre algú 
pensarà que com que paga té dret a embrutar. 

• Una nova línia d’autobusos comunicarà Zona Universitària amb Granvia Sud. 
 
   
MATERIAL ENTREGAT  
 
 
Còpies de les transparències projectades durant la reunió. 
 
 
L’Hospitalet de Llobregat, 11 de juny de 2002. 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Grup Temàtic IV: Activitats econòmiques 
 
DIA: 2 de juliol de 2002 
HORA: 19 a 21 h 
LLOC: Sala de comissió de govern de l’Ajuntament de L’Hospitalet  
 
 
ASSISTENTS: Ramón Luque (Regidor Delegat de Medi Ambient), Alfons Salmerón, 
Manuel Zarobe, Anna Llobet (Eco.Estudis). 
 
DESENVOLUPAMENT REUNIÓ: El desenvolupament de la reunió ha estat. 
 

• Introducció a càrrec del Sr. Ramón Luque, regidor delegat de Medi Ambient. 
• Introducció, per part d’Anna Llobet, dels treballs portats a terme fins a la data 

en l’Auditoria de L’Hospitalet i passi de transparències per explicar els punts 
més rellevants de la diagnosi dels temes d’ACTIVITATS ECONÒMIQUES. 

• Intervenció de molts dels assistents, per tal fer aportacions sobre el tema 
treballat. 

• Resposta, per part del Regidor i dels tècnics, a algunes de les intervencions. 
• Cloenda per part del regidor. 

 
INTERVENCIONS DELS CIUTADANS: 
 

• El reciclatge a les empreses és mínim sobretot en les de serveis. Caldria 
sensibilitzar per gastar menys paper i reciclar-lo. 

• Caldria fer una campanya per a recollir més els olis de cuina, tant per a 
restaurants i bars com per a les llars. 

• Caldria que hi hagués una llei o una ordenança que regules el reciclatge dels 
sector terciari. 

 
 
INTERVENCIONS DEL REGIDOR: 
 

• El tema d’activitats econòmiques es tractarà de manera específica amb 
comercials i industrials. 

• Les dades de la prediagnosi ens diuen que els sector majoritari és el terciari i 
per tant cal fer campanes per aquest sector. 

• En menys de tres anys tindrem 5 grans hotels amb la problemàtica ambiental 
que aquests comporta. També tindrem un IKEA, Carrefour, ampliació del 
recinte firal... Caldrà anar adequant les infrastructures per tal de que l’impacte 
sigui mínim. 

• L’Hospitalet disposa d’una ordenança que regula el tema de residus del sector 
terciari. 

 
 
 
 
 
 



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 82 

INTERVENCIONS DE MANUEL ZAROBE: 
 

• Les indústries i activitats del municipi no contaminen massa, però si que hi ha 
problemes de molèsties com per exemple els sorolls d’un taller, residus 
comercials en contenidors domèstics... 

• Tots els abocaments industrials es condueixen a col·lector que va a la 
depuradora que s’està construint. No hi ha emissions directes a riu 

• Els olis minerals dels tallers van a Cator, empresa que els tracta i els torna a 
vendre. 

• La Junta de residu dona suport a un projecte de crear biocombustible amb els 
olis de cuina. 

• La contaminació dintre de les naus industrials és competència de seguretat i 
salut. 

 
 
MATERIAL ENTREGAT  
 

Carpeta amb còpies de les transparències passades durant la reunió i una 
enquesta. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 2 de juliol de 2002 
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ACTA REUNIÓ PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 

Acta  consell escolar municipal 
 
 
 
 
DIA: 16 d’octubre de 2002 
HORA: 18 a 19 h 
LLOC: C/ Bellavista 32  
 

 
 
PUNTS MÉS RELLEVANTS: 
 
 

• Les escoles demanen disposar del CD projectat en el Consell 
• Es parla de que moltes escoles estan afectades de soroll, sobretot el degut al 

trànsit. 
• La fira d’hivern de les escoles tractarà de la mobilitat. 

 
 
 
L’Hospitalet del Llobregat, 16 d’octubre de 2002. 
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5.  RECULL DEL MATERIAL EDITAT PER A DUR 
A TERME LA PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
            
  
 
            
  
 



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 86 



Auditoria Ambiental Municipal de L’Hospitalet de Llobregat 
   

   
                                                  Document V: Participació Ciutadana 87 

5.- RECULL DEL MATERIAL EDITAT PER A DUR A TERME LA 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA 
 
 
Ha estat força el material editat per poder portar a terme aquesta etapa. Entre 
el material hi trobem l’enquesta, les convocatòries a les diferents reunions, 
varis tríptics i fulls informatius, el programa municipal d’actuacions 
mediambientals 2000-2003, adhesius, el llibret titulat “treballem pel medi 
ambient a L’Hospitalet, fotocopies de les transparències treballades a la sessió, 
... Tot aquest material s’ha anat repartint al llarg de l’etapa de participació 
ciutadana. 
 
S’adjunta una mostra d’aquest material. 
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Portada del Programa Municipal d’ACTUACIONS MEDIAMBIENTALS 2000-2003. 
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Portada del llibret titulat “TREBALLEM PEL MEDI AMBIENT A L’HOSPITALET”. 
 
 

 
 
 

Els bolígrafs 
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Les enganxines 
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Invitacions 
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Enquesta i altres tríptics i fulletons 
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En el fòrum es va fer entrega a tots els assistents d’un document amb tot el Pla 
d’Acció i una carpeta amb diferent material. 
 

 
Portada de la carpeta 
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Part del material de la carpeta eren uns cartrons de colors per a poder votar. 
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6. REPORTATGE FOTOGRÀFIC 
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6. REPORTATGE FOTOGRÀFIC 
 
 
En algunes de les sessions de participació ciutadana s’han fet fotografies. 
S’adjunta un petit recull de les fotografies més significatives, incloses les del 
fòrum. 
 
 
 

Sessió del dia 16 d’octubre de 2002 amb el Consell Escolar 
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Sessió del dia 16 d’octubre de 2002 amb el Consell Escolar 
 

 
 

Sessió del 5 de novembre de 2002 a la Sala de Plens de l’Ajuntament amb els tècnics 
municipals 
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Sessió del 5 de novembre de 2002 a la Sala de Plens de l’Ajuntament amb els tècnics 
municipals 

 
 

Sessió del 5 de novembre de 2002 a la Sala de Plens de l’Ajuntament amb els tècnics 
municipals 
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Sessió del 29 d’octubre de 2002 amb el Consell de la Gent Gran 

 
 

Sessió del 29 d’octubre de 2002 amb el Consell de la Gent Gran 
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Sessió del 29 d’octubre de 2002 amb el Consell de la Gent Gran 

 
 

Sessió del 29 d’octubre de 2002 amb el Consell de la Gent Gran 
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Imatges del fòrum 
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